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Забавяме се с влизането в еврозоната
Евентуално забавяне на формирането на кабинет може да

попречи на България да се присъедини към еврозоната през 2024 г.
Това ще забави и първия транш от възстановителния фонд на ЕС.
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Изпълнителното
бюро подаде оставка

Заради третото място на
парламентарните избори
Изпълнителното бюро на
НС на БСП подаде оставка.
Корнелия Нинова няма да
подава оставка като предсе-
дател на БСП. “Бях избрана
само преди 6 месеца с голя-

мо мнозинство в партията.
Предстоят изключително важ-
ни въпроси по управлението
на държавата, може да се на-
ложи провеждането на пред-
срочни парламентарни избо-
ри”, мотивира се тя. По ду-
мите й започването на про-

При обработени 90,46% от протоколите
социалистите получават 429 529 гласа

цедура по пряк избор ще
извади партията от активни-
те събития за 3 месеца и ще
предизвика хаос.

При обработени 90,46%
от протоколите левицата
събира 429 529 гласа. Неус-
пехът на БСП да се наложи

като убедителна алтернати-
ва, епидемичните мерки, ку-
пеният и корпоративният
вот и вътрешнопартийните
крамоли са част от причини-
те за тежката загуба, смята
Нинова.
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Фестивал на
френския филм
в програмата
на „Киномания”

Играем мач
със световния
шампион
в Париж

България

гони мутри

Социолози:
Победи
наказателният
вот Стр. 11

Часове наред продължаваше предаването на документите във всички РИК. Сгрешени протоколи и лоша организация
вбесиха ръководствата на секционни комисии. Стотици стояха с часове в автобуси или навън, без храна и вода

СНИМКИ БГНЕС

Стр. 2

Сблъсъкът
САЩ-Китай
става реален

агуба. И няма особено значе-
ние дали е както през 2001, както
през 2009 или както през 2014
година. Факт е, че е поредна. И
трябва да се реагира бързо. Няма
да помогнат нито опити да се под-
меня темата, нито поредното ис-
кане на оставки.

Защото става дума за образа
ни като социалисти сред по-голя-
мата част от българите. Защо не
ни приемат като знак на промяна,
защо не искат да сме начело, защо
не ни харесват, защо не ни вярват.
Отговорите на тези въпроси ще
дойдат след отговори на много
други, които спешно трябва да си
зададем. А те са свързани и с
посоката, към която се опитваме
да вървим, и с уж детайлите, кои-
то все обръщат каруцата.

В България и в диаспората ни
зад граница има хиляди и млади, и
по-възрастни хора с леви възгле-
ди, но те съвсем не се оглеждат за
БСП. Те искат разговор за почасо-
вата ставка и извънредния труд, а
не за подпомагането на бизнеса.
Те не се интересуват от Истанбул-
ска конвенция или “Спутник V”, а
от детските помощи и отпуска за
майчинство. Те не се вдъхновяват
от разказа за миналото, а от раз-
говора за бъдещето. Те не разби-
рат смисъла и ценностите на т.нар.
коалиционни партньори в т.нар.
коалиция “БСП за България”, из-
губени някъде в средата на мина-
лия век.

НЯКОЛКО ÄÓÌÈ
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Пълен хаос
с изборните
протоколи
Голямото чакане пред РИК
 отново доведе до бунтове
и изоставени чували с книжа

В първия ден от новата седмица в редакцията ни дойде най-
хубавата вест - слънчевото момиче, точното око и голямата
усмивка на ДУМА, нашата фоторепортерка

ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

за втори път дари живот на мъжка рожба. Двамата с таткото
Асен благодарят на д-р Белкин, д-р Тихомирова и целия екип
на болница “Надежда”, които помогнаха за появата на нетърпе-
ливия красавец.

Пожелаваме на Еми спокойно и щастливо майчинство! А на
юнака Божидар - да расте палав, силен и умен, за радост и
гордост на батко Васко и цялата фамилия!

Предизвестеният хаос с
предаването и приемането на
сложните изборни протоколи
с резултатите от секционните
избирателни комисии (СИК)
надмина очакванията. На фона
на пандемичната обстановка и
лошото време почти пред
всички районни избирателни
комисии (РИК) имаше драми с
чакащи от 6 до над 10 часа
премръзнали, преуморени,
недоспали, гладни, бутащи се,
припадащи и гневни членове
на СИК. Хиляди стояха на
открито в студа, без да полу-
чат храна и вода, а в залите
имаше струпване на хора, ко-
ито нямаше как да спазват
дистанция. На места недовол-
ството прерасна в бунтове и
зарязани чували с бюлетини.

Гневни членове на СИК и РИК
поискаха оставки в ЦИК за-
ради сложните протоколи.

Най-тежка бе ситуацията в
големите градове - София,
Пловдив, Варна, Бургас, къде-
то изборните протоколи са с
най-много данни. Дълга опаш-
ка от чакащи по 7-8 часа се
изви пред столичната зала
“Арена Армеец”, където се
отчитат резултатите от 23 и
25 МИР. Свидетели твърдят,
че първите пет часа хаосът
бил пълен, нямало организа-
ция, имало обезводнени хора,
поне трима припаднали, жена
получила гърч, мъж си глътнал
езика. Чули се скандирания
“Убийци” и призиви да заре-
жат всичко и да си ходят
вкъщи. Заради грешки в про-

токолите членове на комисии
били връщани няколко пъти.
Мнозина негодуваха защо
няма график, за да не се чака,
имаше и коментари за негра-
мотни членове на ЦИК, които
не разбирали машините и
сложните протоколи. Секре-
тарят на 23 РИК Полина Ви-
танова съобщи, че над 90% от
протоколите там са с грешки
заради преференциите, много-
то числа, непоследователното
вписване и сборуването им.
За да се прегледат резултати-
те и отстранят сборните
грешки, първоначално това
отнема минимум 45 минути,
след което отново се връщат
в изчислителния пунктове за
ново въвеждане, отново се
чака, за да се прегледат от член
на РИК, и чак тогава да се
предадат и прегледат избор-
ните книжа, обясни Витанова.

Токов удар остави без
отопление в нощта след вота
Международния панаир в
Пловдив, където местните
СИК предаваха протоколите.
Припаднали хора имаше и там,
а изтощени членове на СИК
умоляваха за час-два да се
заключат материалите и поли-
цията да ги охранява, за да
поспят. Други заплашиха да
изгорят изборните книжа, за-
щото са на предела на силите
след 26 часа без сън. За спаз-
ване на противоепидемичните
мерки и дума не може да ста-
ва, негодуваха някои и разказ-
ваха за налягали един до друг
по столовете, на земята върху
чувалите с бюлетини, “свили
се като кучета” през нощта.
Наложи се МВР в Пловдив да
издирва членове на СИК, кои-
то изоставиха чувалите и се
прибраха вкъщи.

Протоколите във Варна се
предаваха в спортната зала,
пред която също имаше струп-
ване на хора, въпреки проти-
воепидемичните мерки. Хора
припадат вътре, блъскат се
като ръгбисти, описваха обста-
новката чакащите в 3 ч. през
нощта, а до ранното утро бяха
оформени протоколите само
на 250 от общо 670 секции.

Във Враца членове на СИК
се разбунтуваха заради бавна-
та обработка на сгрешените
протоколи и дългото чакане

пред училищен физкултурен
салон. Хората прекараха ча-
сове в автобуси и негодуваха,
че дори не са им осигурили
вода. За укротяване на бунта
дори се намеси полицията.
Безсънна нощ пред библиоте-
ка “Захарий Княжески”, къде-
то се приемаха изборните
книжа, преживяха членовете
на старозагорските СИК. Към
6 ч. Сутринта бяха обработе-
ни само 141 протокола от
общо 504. Напрежение имаше
и в зала “Бойчо Брънзов” в
Бургас, където бяха допуска-
ни до 100 души едновременно
в опит да спазват мерките
срещу КОВИД-19. Протоко-
лите от секциите там се заба-
виха, а автобусите с ръковод-
ства на комисии започнаха да
пристигат едновременно след
4 ч. сутринта. И там хората
бяха оставени без храна и
вода. Десетки секционни ко-
мисии чакаха с часове в авто-
буси на паркинга пред обла-
стната управа във Велико
Търново, за да предадат про-
токолите си. Членове на СИК
коментираха, че са вдигнали
бунт пред община Горна Оря-
ховица, след като чакали 6
часа в автобус при ковид об-

становка. Други споделиха, че
са отчаяни от ситуацията, за-
щото са оставени на студено
и се отнасят с с тях с неува-
жение. Негодувание обхвана
и чакащите секционни коми-
сии в Силистра заради неспаз-
ването на мерките в залата, в
която имало над 200 човека.
“Няма никаква организация.
Натикаха ни като прасета”,
възмущаваха се чакащите. За
голямо чакане, бутане на
опашката пред РИК, петима
припаднали и закани да заре-
жат бюлетините, разказват и
в Хасково.

ЦИК посрещна проблема
с необяснимо спокойствие.
“И в предходни избори е има-
ло грешки. Когато се правят
анализите в ЦИК, отчитаме,
че може да е имало недо-
статъчно обучение, понякога
и недостатъчно добро отно-
шение към попълването на
протоколите, а също така и
обемът от цифри, които тряб-
ва да бъдат вкарани в един
протокол”, заяви говорителят
Таня Цанева. По думите й
протоколът не е по-сложен,
само по-обемен и с много
цифри заради двата вида гла-
суване.

СНИМКИ БГНЕС

Макар в някои РИК уж да съществуваше
схема как да се избягват струпвания,
на много места спокойствието бе само
преди пристигането на книжата
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

È áåç ïåòåë, è áåç Áîðèñîâ,
è áåç ÃÅÐÁ, è áåç âàñ,
ðàçáèðà ñå, ùå ñúìíå.
Èìàòå ëè ïî-îïèòåí
îò ìåí, èìà ëè íÿêîé
ïî-ãîëÿìà ìåæäóíàðîäíà
ïîäêðåïà?

Бойко Борисов пак бълнува

Изпълнителното бюро на
БСП подаде оставка, обяви
председателят на партията Кор-
нелия Нинова. Тя уточни, че при
първа възможност ще бъде сви-
кан присъствен Национален
съвет, който да избере ново
ръководство. “Поставихме си
цел да сме първа политическа
сила. Не я постигнахме. За нас
резултатите от изборите са теж-
ка загуба. Апокалиптичните кар-
тини, които някои говорители
на БСП вещаят, са пресилени.
Били сме в такова състояние,

Премиерът Бойко Борисов изненад-
ващо предложи експерти да управляват
страната до декември. Часове след първи-
те изборни резултати той пусна видео в
социалната мрежа, застанал под снега, с
ръце в джобовете на фона на любимата
си джипка. В монолога-обръщение Бо-
рисов, почервенял от яд, хем се фукаше
и пъчеше, че е победител, хем го удари
на молба за всеобщо смирение. Идеята

Изпълнителното бюро
на БСП подаде оставка
Социалистите няма да подкрепят никакво правителство,
предложено от ГЕРБ, заяви Корнелия Нинова

излизали сме от него. Гледаме
напред”, заяви обясни тя.

Нинова няма да подава ос-
тавка като председател на БСП.
“Бях избрана само преди 6 месе-
ца с голямо мнозинство в парти-
ята. По-важното е, че предстоят
формирането на парламент, из-
ключително важни въпроси по
управлението на държавата.
Може да се наложи провеждане-
то на предсрочни парламентар-

ни избори”, мотивира се тя. По
думите й не може БСП да оста-
не без председател, да се влезе в
процедура по пряк избор и 3
месеца да извади партията от
активните политически събития.
Нинова призна, че двама от чле-
новете на ИБ са поискали остав-
ката на цялото ръководство заед-
но с председателя. Тя обаче си е
взела поука от оставката през
2019 г. “От опит знам какви
процеси следват. Не бих риску-
вала да хвърля партията в този
хаос в момента”, каза Нинова.

Председателят на БСП очер-
та основните причини, заради
които партията загуби изборите
и се класира на трето място. Една
от тях е, че левицата е била
възприемана като част от статук-
вото. Нинова приема това като
голяма грешка, както и неуспеха
на БСП да се наложи като убе-
дителна алтернатива. По думите
й повечето българи са гласували
за нещо ново, за партии, които

не са участвали в парламентите
досега. Ковидкризата също е по-
влияла на резултата на БСП, за-
щото много възрастни хора са
се уплашили и не са отишли да
гласуват. Купеният и корпора-
тивният вот също са допринесли
за загубата. “Мая и Слави взеха
гласове от нас. Но през цялото
време вътре в нашата партия
имаше хора, които работеха за
други сили, и ние се борехме вът-

ре и навън”, отбеляза Нинова.
 БСП няма да подкрепи ни-

какво правителство, предложено
от ГЕРБ, с или без Борисов, от
експерти или от политици. Ос-
новната задача на социалистите
е да се разбие моделът ГЕРБ.
“След тези избори Борисов пове-
че не може да управлява и няма
да е премиер. Това е само нача-
лото. Този модел е проникнал на-
всякъде. Това е моделът на инсти-

туциите, на икономиката, на здра-
веопазването, на правосъдието и
той ще продължава да се съпро-
тивлява на промяната. Оконча-
телното му отстраняване ще бъде
дълъг процес”, смята Нинова.
БСП настоява за антиГЕРБ коа-
лиция. Всички срещу ГЕРБ е фор-
мулата, която отговаря на обяве-
ните ни предизборни намерения,
а и на 4-годишното поведение на
партията, твърди Нинова.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Бойко Борисов поддаде на идеята на ДПС за експертен кабинет
му за експертен кабинет реално означа-
ва кабинет, подкрепен от всички пред-
ставени в парламента партии. Тезата за
експертен кабинет още миналата година
пробута ДПС. Сега Борисов примирено
призова опонентите си за мир, като
няколко пъти ги нарече “мили мои”.
“Нали съединението прави силата? Това
ни е гербът. Хайде да видим дали можем
да се обединим в името на държавата”,

призова той. Премиерът цинично моти-
вира нуждата от обединение с епидеми-
ята, която благодарение на него народът
не усетил.

Само лидерът на ДПС Мустафа Ка-
радайъ се изправи очи в очи с медиите,
но отказа да коментира в какви коалиции
за съставяне на правителство би влязъл.
Той обаче изглеждаше видимо доволен и
усмихнат, независимо от отстъплението

в резултатите на ДПС. Лидерът на “Има
такъв народ” Слави Трифонов предпоче-
те да се обърне към хората през социал-
ните мрежи, като се оправда, че имал
симптоми на ковид и се е самоизолирал.
“Ако се стигне до нов избор - нов избор.
Това е начинът на демокрацията - през
избори да стигнем до решение”, заяви
сценаристът Тошко Йорданов в изявле-
ние по телевизията им.

БСП остана трета на парла-
ментарния вот. При обработени
90,46 от протоколите в страната
социалистите събраха 429 529
гласа. ГЕРб отново взеха първо-
то място, подкрепени от 720 хил.
българи, изненадващо втора по-
литическа сила в НС ще бъде
“Има такъв народ” (ИТН) на
Слави Трифонов, който събра над
половин милион избиратели.

Хората на Слави са безспор-
ният фаворит на българите зад
граница - при 100% обработени
протоколи ИТН е първа партия с
52 317 гласа, или 30,75%. Фаво-
рит в чужбина е и обединението
“Демократична България” (ДБ),
за което са гласували 29 868
души, със 7470 гласа по-малко го

Социалистите останаха трети на изборите

Недостатъци в правната
рамка и в прилагането й, кои-
то са попречили на хората да
се справят с нарушенията по
време на изборния процес, са
констатирали международни
наблюдатели на вота в неделя.
Според тях социалната и фи-
нансовата зависимост на ня-
кои групи в България ги е на-
правила уязвими към сплашва-
не и схеми за купуване на гла-
сове. Това бе обобщението, на-
правено от Организацията за
сигурност и сътрудничество в
Европа, която се включи като
наблюдател на парламентарни-
те избори у нас. Ръководите-
лят на мисията в България Ко-
рийн Йонкер отбеляза, че е
имало трудности в организи-
рането на изборите заради

Чуждите наблюдатели
с критики за вота

пандемията. Тя наблегна на
правната рамка, в която има
много поправки,  попречили за
достатъчно консултации и
справяне с предишните пре-
поръки. Йонкер засегна и фи-
нансирането на предизборни-
те кампании и разходването на
средства от бюджета, което е
създало допълнителен риск за
общественото доверие. На-
блюдателите отчетоха голямо
харчене от правителството
преди изборите, което е дало
несправедливо предимство на
управляващата партия. “Ма-
сивното използване на адми-
нистративните ресурси разми
линията между държавата и
партията, което не отговаря на
ангажиментите на България
към ОССЕ”, каза Йонкер.

следва ДПС. Зад граница БСП е
подкрепена от малко над 11 000
души, а ГЕРБ - от около 15 000.

БСП успя да вземе първото
място в Ямболско - там при 98%
от обработените книжа социали-
стите получаваха близо 13 000
гласа или малко над 27%. В Хас-
ково БСП се движеше втора, но
изоставаше от ГЕРБ с над 20 000
гласа. На 95% в Търговище ДПС
достигна 40% подкрепа. Управля-
ващите обаче са първи в Смолян,
където БСП е четвърта с 7 165
гласа. В Сливен е ясно, че социа-
листите са втори със 17,76%, в
Силистра обаче са трети, а ГЕРБ
и ДПС са взели над 56 на сто от
гласовете. Всеки четвърти в Плов-
див област е гласувал за социали-
стите. Второ място за БСП ще има
в Пазарджишко, Видинско, Кюс-
тендилско, Добричко, официално
е трета в Ловеч и Габрово. В Бур-

гаско социалистите събират мал-
ко над 24 хил. гласа. Резултатите
в Русе до последно бяха много
оспорвани, но ИТН успя да вземе
областта, като заедно с ГЕРБ и
БСП прибират 60% от гласовете.
В Разград БСП взе 5019 гласа.
Варна също приключи броенето -
с 28,84% първи са ГЕРБ, следва
ИТН с почти 20 на сто, а БСП е
събрала едва 22 242 гласа. В Со-
фия област БСП също остана тре-
та. В Плевен ГЕРБ и ИТН са поч-
ти равностойни с по около 25 хил.
гласа. В Шумен БСП закова 4
място с 10 333 гласа, макар да
изостава от ИТН само с една бю-
летина. ГЕРБ имат почти двойно
повече гласове, а ДПС е активира-
ло над 16 000 избиратели. Резул-
татите в Благоевград, Велико
Търново, Враца, Кърджали, Плов-
див и София град и Стара Загора
още се обработват.

Павлета ДАВИДОВА
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ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ‚ÂÏÂÌÌÓ ˘Â ÔÂÍ˙ÒÌÂ
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ ‚ ˜‡ÒÚ ÓÚ Í‚. ì’Î‡‰ËÎÌËÍ‡î

Õ‡ 6 ‡ÔËÎ 2021 „. (‚ÚÓÌËÍ), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ÏÓÌÚ‡Ê Ì‡
ÒÔË‡ÚÂÎÂÌ Í‡Ì Ì‡ ÛÎ. ì¡‡Ì‡Úî, Í‚. ì’Î‡‰ËÎÌËÍ‡î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡
ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:30 ‰Ó 20:30 ̃ ‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ
Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ì’ËÒÚÓ ÷ÂÌÓ‚î,
ÛÎ. ì¡‡Ì‡Úî, ÓÚ ÛÎ. ì’ËÒÚÓ ÷ÂÌÓ‚î ‰Ó ÛÎ. ì Ë¯ËÌÂ‚î; ÛÎ.
ì Ë¯ËÌÂ‚î, ÓÚ ÛÎ. ì¡‡Ì‡Úî ‰Ó ·ÛÎ. ì◊ÂÌË ‚˙ıî; ÛÎ. ì–ËÎÒÍË
ÂÁÂ‡î, ÓÚ ÛÎ. ì Ë¯ËÌÂ‚î ‰Ó ÛÎ. ìŒÂÎî.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË
Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì¡‡Ì‡Úî - Ì‡
Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. ì Ë¯ËÌÂ‚î.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ
Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú
ÁÓÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú
ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î
¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡
‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ
¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ - http://
www.sofiyskavoda.bg/water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ
ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ (www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡
‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËˇÚ‡ Á‡
ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍÚÓÌÌ‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ
ÏÓ„‡Ú ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡ÌËˇ.
ƒÛ„ Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡ Á‡
ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

—˙Ó·˘ÂÌËÂ ‰Ó ÏÂ‰ËËÚÂ
5 ‡ÔËÎ 2021 „.

Скръбна вест

1925- 2021

Ценко Варадинов
95 г.

Един достойно извървян
житейски път,

Остана верен на своите идеали,
на любовта към човека

и вярата в доброто.
ПОКЛОН ПРЕД ПАМЕТТА МУ!

От семейството

Евентуално забавяне на
формирането на кабинет може
да попречи на България да се
присъедини към еврозоната
през 2024 г., каквито бяха
плановете на досегашнoто
правителство и на гуверньора
на централната банка Ди-
митър Радев. Това се посочва
в анализ на британското изда-
ние “Файнeншъл таймс” след
първите резултати от прове-
дените парламентарни избо-
ри, които бяха спечелени от
ГЕРБ, но управляващата пар-
тия губи много депутати и
почти няма шансове да сфор-
мира правителство. Според
изданието подобен сценарий
ще забави и първия транш от
възстановителния фонд на Ев-
ропейския съюз, както и кан-
дидатстването на страната за
членство в Шенгенското про-
странство. Документите за ме-

Трима са класирани-
те кандидати за предста-
вители на държавата в
съвета на директорите
на Българския енергиен
холдинг (БЕХ). Това ста-
ва ясно от публикуван
списък на Министерст-
вото на енергетиката.

Валентин Николов
ще бъде единият от три-
мата нови членове на

Двама бивши шефове на АЕЦ „Козлодуй” влизат в БЕХ

„ФАЙНEНШЪЛ ТАЙМС”:

Липсата на правителство ще
забави България за еврозоната
До края на юни трябва да бъде подготвен национален план за въвеждане на единната валута

гафонда за възстановяване на
ЕС трябва да бъдат изпратени
до края на април, за да се
възползват страните членки от
него възможно най-рано.

Досегашното правителство
предвиждаше България да за-
мени лева с евро на 1 януари
2024 г. Това стана ясно от
подготвени от Министерство-
то на финансите промени в по-
становлението за създаване на
Координационен съвет за под-
готовка на страната за член-
ство в еврозоната. Тази дата
бе спомената като възможна
за България през юли минала-
та година от зам.-председате-
ля на Европейската комисия
Валдис Домбровскис, който е
един от най-последователните
подръжници на страната по
пътя към единната европейска
валута. Гаранции, че членст-
вото ще се случи точно на

тази дата, обаче няма. Със
сигурност се знае, че българ-
ският лев трябва да премине
успешно участието си във ва-
лутния механизъм ERM II,
известен като чакалнята за
еврото, поне до 10 юли 2022
г. След това е необходим по-
ложителен доклад на Европей-

ската централна банка и на
комисията, както и постигане
на съгласие сред държавите
членки на еврозоната. Бълга-
рия трябва да се вмести и в
критерия за инфлация, който
не успя да изпълни при по-
следната оценка на ЕЦБ.

От документа, публикуван

на сайта на МФ, става ясно
още, че до 30 юни координа-
ционният съвет трябва да из-
работи Национален план за
въвеждане на еврото в Бълга-
рия. Според доклада на ми-
нистър Кирил Ананиев имен-
но с приемането на плана ще
започне “същинската практи-
ческа подготовка на страната
ни за приемането на еврото,
която според опита на послед-
но присъединилите се към
еврозоната държави отнема
приблизително три години”.
Обичайно въвеждането на ев-
рото задължително включва
широка информационна кам-
пания сред населението в
продължение на половин-една
година, за да се попречи на
спекулантите, които ще се
опитат да се възползват да
вдигнат цените ненужно по-
край замяната на валутите.

борда на директорите на
БЕХ. Той премина три-
те етапа на конкурсната
процедура, след като се
отказа от депутатското
си място в партия ГЕРБ.
През годините Николов
е бил шеф на АЕЦ “Коз-
лодуй”, заместник-енер-
гиен министър и е уча-
ствал в борда на дирек-
торите на холдинга.

Другият класиран е
Иван Андреев - кадър от
ядрената сфера и също
бивш шеф на АЕЦ “Коз-
лодуй”. Третият човек,
допуснат до конкурса, е
Стелиан Коев - директор
“Икономика и финанси”
на Мини “Марица Из-
ток”.

Така в момента всич-
ко ще бъде в ръцете на

Курортите удължиха
сезона до средата
на април

Ски курортите удължават сезона до средата на
април с намалени цени в опит да привлекат последни
туристи. В момента условията за снежни спортове са
много добри, а ученическата ваканция дава още една
възможност за пътувания в планината. “Приключва-
щият зимен сезон в Пампорово се оценява като успе-
шен на фона на тежката ситуация с пандемията”, заяви
Мариан Беляков, директор на “Пампорово” АД. По
думите му спадът в ски зоната е близо 20%, а 25-30%
- в хотелите на “Пампорово” АД.

В Банско също удължиха работата на ски съоръже-
нията до 11 април, въпреки че още на 22 март, след
обявяването на поредните ограничителни мерки за рес-
торантите и спа центровете, местните хотелиери обяви-
ха, че сезонът приключва. И там тази зима се разчиташе
на уикенд пакетите на българските туристи. Общият спад
на туристите е над 40% спрямо предния сезон, а между-
народният поток е намалял с повече от 80%.

“Половината хотели в Банско изобщо не отвориха
тази зима, а голяма част от работещите затвориха два
дни преди влизането на страната в поредния частичен
локдаун от 22 март. Сезонът не можа да протече нор-
мално и в крайна сметка отново сме на минус”, комен-
тира Румяна Моневска, мениджър на хотел в Банско.

Сравнително слаб отлив на туристи отчитат тази
зима в Боровец - около 30% през януари и февруари.
По данни на НСИ обаче хотелите отчитат 60% спад
на нощувките и приходите спрямо миналата година.

принципала на БЕХ -
Министерство на енер-
гетиката, което ще пре-
цени кой от двамата -
Иван Андреев или Ва-
лентин Николов, да бъде
изпълнителен директор
на холдинга.

Другите две места в
борда на БЕХ ще бъдат
заети от независими чле-
нове, а конкурсът за тях

се води от Агенцията за
публичните предприятия
и контрол. Там за вто-
рия етап от процедура-
та кандидатите бяха пе-
тима. Класиране обаче
няма все още, след като
заболяване на експерти-
те на Агенцията за пуб-
лични предприятия и
контрол удължи срока за
избора на шефове.

Двама кандидати са
допуснати до директор-
ските постове като пред-
ставители на държавата
в ДП “Радиоактивни от-
падъци”. Това са Марга-
рита Коркинова и Дилян
Петров, обявиха от
енергийното ведомство.
И двамата преминаха
през трите етапа на кон-
курсната процедура.
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885 - УМИРА СВ. МЕТОДИЙ, ПОКРОВИТЕЛ

НА ЕВРОПА. По-големият брат
на славянския равноапостол св.
Константин-Кирил Философ.
Двамата създават славянската
писменост. След смъртта на
Кирил Методий продължава де-
лото си на славянски равноапос-
тол, като проповядва словото на
божествената истина и превеж-
да от гръцки на славянски език свещените книги.

1818 - БАРОН КАРЛ ФОН ДРАЙС ДЕМОНСТ-
РИРА ПЪРВООБРАЗА НА ВЕЛОСИПЕДА. През
1817 г. немският изобретател
създава първата тротинетка,
която нарича “машина за ходе-
не”. Прототипът дрезина е
снабден с кормило и седалка.
Прилича на днешния велосипед
- има кормило, но е с дървена
рама и без педали.

1876 - РАЖДА СЕ КРЪСТЬО САРАФОВ, АКТЬ-
ОР И РЕЖИСЬОР (УМИРА 1952 Г.). Един от
създателите на българската ак-
тьорска школа и от първите ак-
тьори с професионално театрал-
но образование. От 1951 г.
Държавното висше театрално
училище в София (дн. Национал-
на академия за театрално и фил-
мово изкуство “Кръстьо Сара-
фов”) приема неговото име.

1877 - ИЗЛИЗА БР. 1 НА ПЪРВИЯ БЪЛГАР-
СКИ ВСЕКИДНЕВНИК “СЕКИДНЕВНИЙ НОВИ-
НАР”. Издава се в Букурещ до 5
юни 1877 г. Редактори са Па-
вел Бобеков (на снимката),
Иван Адженов, Михаил Тенев.
Една от задачите на всекид-
невника е да информира за раз-
витието на Руско-турската
война. “Секидневний новинар” се печата в малък
формат и има обем само 4 страници. На стра-
ниците му за първи път е публикувана песента
на Никола Живков “Шуми Марица”, която скоро
става химн на българското опълчение.

1970 - ЗАПОЧВА СТРОЕЖЪТ НА АЕЦ “КОЗ-
ЛОДУЙ”. В изграждането на
уникалното за България съоръ-
жение участват над 100 000
строители и монтажници.
Осъществени са няколко изцяло
български проекта, които се внедряват за първи
път в световната практика при строителство-
то на атомни електроцентрали. Въвеждането
на мощностите се осъществява на три етапа:
I и II блок - през 1974 и 1975 г., III и IV блок - през
1980 и 1982 г., V и VI - през 1988 и 1993 г.

1971 - УМИРА ИГОР СТРАВИНСКИ, РУСКИ
КОМПОЗИТОР И ДИРИГЕНТ (Р. 1882 Г.). Твор-
чеството му се отличава с блясък
и оригиналност. Живее във Фран-
ция, Швейцария и Америка. Сред
най-популярните му творби са ба-
летите “Жар-птица”, “Петруш-
ка”, “Целувката на феята” и др.
Умира в Ню Йорк, но е погребан в
православната част на острова в гробището
Сан Микеле (Венеция), до гроба на Сергей Дягилев
- прочут руски балетен импресарио.

1992 - УМИРА АЙЗЪК АЗИМОВ, АМЕРИКАН-
СКИ ПИСАТЕЛ ОТ РУСКО-ЕВРЕЙСКИ ПРОИЗ-
ХОД (Р. 1920 Г.). Майстор в
жанра научна фантастика, за-
едно с Робърт Хайнлайн и
Артър Кларк е смятан за един
от “големите трима” писате-
ли-фантасти на времето си.
Най-известната му творба е поредицата за Фон-
дацията, а сред популярните му други поредици
са тези за Галактическата империя и за Робо-
тите.

Уплашен и нелеп
пандемия... Аз ви предла-
гам мир - да сложим екс-
пертите..., да видим дали
можем да се обединим за
доброто на народа”, не
спираше да реди обърка-
ните си мисли.

Изглежда, че вече е
сдал багажа, нищо, че с
пресилен напън изръси и
нелепото “пометохме
всички”. Уви, този път
дежурните клакьори, ко-
ито до вчера го венцесла-
веха, сега ги няма. Защо-
то и те разбраха, че
ГЕРБ спечелиха избори-
те, но загубиха властта.
А заплахата “Мили мои
опоненти, какво ще пра-
вите, ако симпатизанти-
те на ГЕРБ ви подгонят
като чакали?!”, е по-ско-
ро израз на безсилие, не
на обичайното му дебе-
лашко самочувствие.

Същият този Бори-
сов, който години наред
високомерно презираше
парламента и го бе
превърнал в прикрит па-
раван на собственото си
беззаконие, сега се сети,
че управлението на
държавата трябва да се
случва точно там. С
отблъскващото си хлен-
чене обаче показа, че не
осъзнава новата полити-
ческа реалност. Ревеше за
4-ти мандат, щото били
най-подготвени, резулта-
тите им били видни... И
така 12 години, докато не
ни докара до последните
места във всички класа-
ции. За такова поведение
имаме хубава поговорка:
“Хората не го искат за
пъдарин в селото, той се
гласи за поп в града”!

Каквото и да става

оттук насетне, едно е
ясно - с модела “Бори-
сов” на джипката и без-
контролното раздаване
на пари е свършено.
Опитите за комбинации
от типа “независими екс-
перти” съвместно с ГЕРБ
означават за останалите
партии да последват
съдбата на патриотите и
Марешки. И те добре го
знаят.

Не мир, народът иска
разследване, съд и нака-
зателна отговорност.
Само през възмездие за
ограбеното минава ново-
то българско обедине-
ние. Затова е този неис-
тов страх, който се чете
в очите. Жалка гледка,
която много напомня
онзи последен пленум на
БКП, когато сваляха
Живков от власт...

Тъжна гротеска пред-
ставляваше Бойко Бори-
сов по време на среднощ-
ния монолог пред джипа
часове след приключване
на изборите. “И без Бо-
рисов ще съмне, но има-
те ли по-опитен от мен?
Някой, който да се е
справил с три кризи - ми-
грационна, финансова,

Валентин ГЕОРГИЕВ

И посоката, и детайлите
избиратели, страхувайки
се за живота си, искаха
повече сигурност.

Разбира се, че част от
тези уж детайли са и
стилът на “общуване”, и
моментите на липсващи
разговори, налагани от
ръководещите днес пар-
тията.

А трудно се забравят
и други, знакови “детай-
ли” - изборът на Пеев-
ски, “съвестното” гласу-
ване около Цацаров,
мълчанието за Гешев... В
хранилката на задкулиси-
ето или в страха (от как-
во?) да търсим отговора

за тези “дреболийки”?
Зад изброените “подроб-
ности” надничат и пре-
дишните ръководни еки-
пи на БСП, част от кои-
то не само от вчера по-
триват ръце и със зле
прикрита надежда очак-
ваха провала.

Намериха се анализа-
тори, които в изборната
нощ си спомниха за обя-
вената от нас война на
задкулисието и буквално
цитираха как Делян Пе-
евски нанесе удари по
БСП чрез външни и
вътрешни оръжия през
последните две години.

От стр. 1

И когато в дните на
кампанията заговорим за
важните неща - здраве,
семейство, просвета..., те
не ни слушат. Защо? Този
отговор да потърсим в
детайлите. Има (уж) де-
тайли, които са забеляза-
ли и не искат да забра-
вят. Как в условията на
пандемия и страх за жи-
вота символи на БСП се
превърнаха в рупор на
конспиративните теории
и антиваксърите, никой
на “Позитано” не носе-
ше маска, а възрастните

Някой обърна ли внима-
ние на тези анализатори?
И ако наистина има ня-
какви вътрешни пишман
опозиционери, които
сега празнуват загубата,
за да възстановят люби-
мите си ежби - нека оце-
нят баланса между сво-
бодата и отговорността.

На всички тези въпро-
си трябва да се намерят
отговорите, да се дадат
публично. А на пробле-
мите - вариантите за ре-
шения, буквално в след-
ващите дни.

Време за шикалкавене
няма - идат нови избори.

Има такъв народ...
знаят в коя листа е той,
не могат да кажат името
на водача в техния изби-
рателен район, не се се-
щат за повече от двама-
трима от сценаристите
му, не са чували нито
едно предизборно посла-
ние, нито едно захароса-
но обещание. Обаче ги из-
браха. В търсене на оня
спасител, когото все ча-
каме да ни оправи. По тоя
параграф дойдоха и Царя,
и Пожарникаря. Сега е
ред на Певеца.

Казват, че всеки се
отъждествява с някого -
простите с простия, обра-
зованите с образования.
Не мога да повярвам, че
има такъв народ, който
допусна чалгата да завла-
дее политиката. Надявах се
това да остане само музи-
кален, а не и псевдоуправ-
ленски стил. Голям про-
цент българи явно си па-
дат по безпардонност, щра-
кане на пръсти, блъскане

по масата и по типове,
които с мръсен поглед им
четат назидателни речи.

Имат ли място хора
като Слави в политиката?
Такива, които без гласа в
слушалката са посредстве-
ни и неадекватни. Гласът
в слушалката просто
търси рейтинги, а знаете
кои са най-гледаните неща
у нас - най-жълтите, най-
пошлите, тези, в които се
пропагандира откровена
тъпота и егоизъм. Рейтин-
ги носят реалити форма-
ти, в които интелигенция-
та е дамгосана, зрителят
търси драмата, секса и
скандала. Сега си предста-
вете хората на Слави в
търсене на парламентарен
рейтинг... Точно от “поне
ще е шоу” сме на това де-
редже.

Слави намери форму-
лата за тоя народ - зало-
жи на анонимност. Хора-
та гласуваха за почти
празните му плакати. Без

имена, без визии, без про-
грами. Защото им писна
от еднообразието на дру-
гите. Защото партийните
лидери не се промениха -
пак заложиха на послуш-
ковци, стари муцуни и ба-
налности. Слави обаче
предложи нулева инфор-
мация и поръси малко
чалга в кулминацията.
Точно като за окъсания
Ганя, който муа салата с
ракия и псува политици-
те с костюми. Слави не
натовари избирателите с
“още от същото”, а им
предложи “да им е хак”
на традиционните пар-
тии. Като истински сеир-
джия българинът се изку-
ши да пусне шоуто и в
Народното събрание.

“Хайде, накажи ме,
нека ме боли” - пожелаха
си хиляди българи от
Слави. Е, после като ви
боли, да не плачете. За-
щото има такъв народ и
той иска такава държава.

Отказвам да повярвам,
че има такъв народ. На-
род, който се оставя на
течението, който гласува,
без да мисли, който под-
крепя хора без концеп-
ция, без визия накъде
трябва да поеме Бълга-
рия. Тананикайки си
“няма такава държава”,
хиляди българи изпрати-
ха в Народното събра-
ние... и те не знаят кого!
90% от гласувалите “за
Слави” сигурно дори не

Павлета ДАВИДОВА
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България гони мутри. Това
е резултатът от изборите. За-
губилият връзка с реалността
шофьор на джипката, по съвме-
стителство министър-предсе-
дател, го удари на молба от ду-
вара в Банкя: “Имате ли по-
опитен от мене?” Да. Има.
Всички без тебе. Но по про-
стотии и самолюбие няма кой
да те мине, вярно е.

ГЕРБ могат да съставят пра-
вителство, само ако се комби-
нират с поне още две партии.
Нито една друга партия не е
декларирала такова желание.
Подозираният, че ще играе ро-
лята на патерица на Бойко Бо-
рисов Слави Трифонов, неочак-
вано получи толкова висок ре-
зултат, че и да иска, вече не
може да играе тази роля.

България гони мутри и го
прави така, както умее. На мно-
зина не им харесва, че “Има
такъв народ” е получил толко-
ва висок резултат и е много ве-
роятно да получи мандат за
съставяне на правителство.
Слави Трифонов легитимирал
мутренската култура. Чалга
културата. Слави Трифонов и
Бойко Борисов се родеят с
произхода си от 90-те. Антро-
пологически си приличат.

Преди два месеца доц. Геор-
ги Лозанов публикува във в.
“24 часа” статията “Залезът на
Слави Трифонов”. В нея има
следното изречение: “А впро-
чем партията му едва ли ще
влезе в парламента, независимо
от процентите, които социоло-
гията й дава.” В тази неадекват-
на още тогава прогноза е отра-
зен страхът на всички ония,
които смятат, че българският
избирател гласува неестетично,
първосигнално, че той е про-
стак, който не вижда ирацио-
налното в действията си.

И “Има такъв народ”, и
“Изправи се! Мутри вън!” са
партии на протестния вот. Те
са конструирани за определени
събития, за решаване на опре-
делени задачи. За спринт, а не
за маратон. Те нямат амбиция-
та да станат 130-годишни пар-
тии, втъкани в историята на
страната. Те са тук и сега. Тези
две формации са обяснението
не защо БСП взе толкова малко
вчера, а защо взе толкова много
през 2017 г. Просто тогава ги
нямаше и волю-неволю проте-
стният вот се преля към соци-
алистите, казват политически
наблюдатели. Сега недоволни-
те от статуквото имаха избор и
се възползваха от него. Да на-
кажат всички. Точно както през
зимата на 2013 г.

протестите бяха
срещу всички

Това е същият типаж. Той
не се е променил, мрази живо-
та си и иска да накаже всички.
В един момент получава инст-
румент. През 2001 г. - НДСВ,
през 2009 г. - ГЕРБ, през 2021
г. - “Има такъв народ”. С всеки
избор наказанието става все по-
неестетично за естетите. Но
горчивата истина е, че това е
проблем само за последните.

България гони мутри и опо-
зицията, която се обедини око-
ло възванието на президента
Румен Радев, победи - това е
другият резултат от изборите.
Опозицията бе различна и по-
беди по различен начин. За едни

като “Има такъв народ” може
да има мандат от президента, за
други като “Демократична
България” беше важно да имат
повече от ДПС и да покажат,
че са значима сила на полити-
ческата сцена, за трети като
“Изправи се! Мутри вън!” - да
влязат в парламента.

БСП победи себе си

Третото място на социали-
стическата партия е изненад-
ващо спрямо прогнозите на со-
циолозите, но е напълно обяс-
нимо. Същото го гледахме и
през 2001 г., когато пак се
появи партията на протеста и
надеждата НДСВ - БСП беше
трета сила след ОДС, но раз-
ликата с тогава е в състояние-
то на лявото в България. Ако
тогава то бе консолидирано и
все още жизнено, за да успее
още същата година да направи
държавен глава лидера на БСП
Георги Първанов, а след чети-
ри години да има и министър-
председателя Сергей Стани-
шев, сега нещата са много по-
различни. Много по-зле.

След десетилетие на избор-
ни загуби, разцепления, отцеп-
ници, вътрешни ежби, омразата
разцъфтя в БСП. Но плод тоя
цвят няма да даде. Пристигат
грозни слухове, че цели партий-
ни организации не отишли да
гласуват, за да накажат партий-
ното ръководство на “Позита-

подкрепа. Включително с тази
на социалистите. Т.е. трябва да
се реши уравнение, при което
всеки получава нещо. Такова
правителство обаче не може да
има дълъг живот, нещо повече -
то трябва да има ограничен
мандат, подчинен на една осно-
ва цел - демонтаж на мутрен-
ската държава, на механизмите
й, в т.ч. и в съдебната система.

Мандатът следва да е огра-
ничен и ясно разписан предвид
вътрешната неустойчивост на
подкрепящите този хипотети-
чен кабинет партии. Тепърва ще
научаваме колко здрава е пар-
ламентарната група на Трифо-
нов, доколко са верни други
грозни слухове, че в нея са
отразени интересите на различ-
ни български бизнесмени.

Ако 45-ото Народно събра-
ние не успее да излъчи прави-
телство, то съвместените избо-
ри наесен са неизбежни. При
това изобщо не е сигурно, че
партията на Слави Трифон
може да повтори успеха си.
Подобен тип формации стре-
лят мощно само веднъж. Виж,
БСП не само може да повтори
резултата си (без ирония), но и
да го подобри през септември.
Още повече, че вотът за прези-
дент ще изиграе, или поне тряб-
ва да изиграе, ролята на стар-
тов ускорител - както за актив-
ността, така и за резултатите
на левицата. С други думи, фи-
гурата на Радев по-скоро ще
помага на БСП като мощен
контрапункт на ГЕРБ. Но няма
да има кардинална промяна.
Нищо чудно пак да се стигне до
ситуация в парламента като
днешната. И пак ще се върнем
към сегашния вариант на търсе-
не на консенсус между анти-
гербаджийските партии. Защо
тогава да се губи време? По-
мнете - всеки ден, в който Бо-
рисов е на власт, е гибелен за
отечеството. Буквално.

България гони мутри
Народът показа, че не иска ГЕРБ, а БСП ще трябва да се преучреди

На 17 юни миналата година Бойко Борисов събра актива на ГЕРБ,
за да демонстрира сплотеност след изтеклите скандални записи, в които глас,
подобен на неговия, ругае Цвета Караянчева, а снимки от спалнята на премиера
в Бояна показаха мутренски натюрморт от пачки евро, кюлчета злато, пистолет
и уиски. “Удариха дъното”, заклейми противниците си Борисов. Всъщност той
удари дъното и изборните резултати подсказват, че няма да отскочи от него

СНИМКИ БГНЕС

БСП ще реши с вътрешно допитване с кои партии
да влезе в управленска коалиция след изборите,
обяви на 12 февруари при внасянето на документите
в ЦИК лидерът на партията Корнелия Нинова.
Каквото и да решат обаче редовите членове,
резултатите от вота са такива, че социалистите
нямат пространство за маневри. Изпитанията пред
БСП тепърва предстоят предвид лошия изборен резултат

Георги ГЕОРГИЕВ

но” 20 заради наложената под-
редба на листите. Ако е вярно,
то това е същото ирационално
поведение, което се приписва на
избирателите на Трифонов. Как
поражението на собствената ви
партия може да бъде път към
успеха? Къде е отговорността
ви пред България, след като най-
важната цел на тези избори бе
да се свали Бойко Борисов от
власт. Не да управлява БСП, а
да бъде свалена партия ГЕРБ.
Логическата връзка: губим из-
борите - сваляме Нинова - оти-
ваме към успех - е чиста глу-
пост. Тя е плод на вътрешно-
партийната омраза и на нищо
друго, и това не е от днес.

Вината на БСП е любимата
занимавка на хората в БСП.
Сатанизирането на БСП е лю-

бима занимавка на хората
извън БСП. В страната на дес-
ните партии БСП е виновна за
всичко. За собствения си резул-
тат, за резултата на другите
партии. При това няма значе-
ние кой е начело. Видяхме го и
при Станишев, и при Михаил
Миков, сега го виждаме и при
Нинова. Ако продължава така,
ще го видим и след като Нино-
ва бъде свалена от поста.

И? Защо очаквате хората да
ви харесват, след като самите
вие не се харесвате?

БСП има нужда от преуч-
редяване. Всичко друго е па-
лиатив. България има нужда от
най-широка лява коалиция. От
коалиция, на която в единия
край ще търсят със свещ
джендъри да ги бият, а на дру-

гия ще лобират за признаване
на хомосексуалните бракове.
Това е най-екстремалният при-
мер. Примерът, с който се оли-
цетворява лявата консерватив-
ност. Тя има своите граници,
които са твърди и не са много
широки. Ама хич.

България гони мутри и сега
хипотезите са две. Или съста-
вяне на правителство в рамки-
те на този парламент, което да
получи подкрепа от опозицион-
ните на ГЕРБ партии,

или при неуспех -
нови избори

през септември, съвместени с
тези за държавен глава. Теоре-
тично е възможно правителст-
во, подкрепено от “Има такъв
народ”, “Демократична Бълга-
рия” и “Изправи се! Мутри
вън!”. Ще бъде грешка обаче
тези три партии да изолират
БСП. Задачата за демонтажа на
гербаджийската система не
може да бъде разрешена без
най-широка парламентарна
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Грешката на Вашингтон е, че третира
Пекин като съперник, който не му е равен

СНИМКА БГНЕС

Двете делегации на тежките преговори в Анкъридж, Аляска. Третият
отляво е ръководителят на китайската делегация Ян Цзечи, а третият
отдясно е държавният секретар на САЩ Антъни Блинкен

На стр. 9

Елиана ИВАНОВА

Появата на световната пандемия се
осъществи в момент, който е ключов за
международните отношения, натоваре-
ни с тежки проблеми. На този фон се
очертаят новите реалности в отноше-
нията между САЩ и Китай. Новия
президент на САЩ Джо Байдън даде
заявка за много по-категорична и струк-
турирана външна политика. Той пред-
стави своята външнополитическа визия
за Америка, чиято цел е да възстанови
достойно лидерство у дома и уважава-
но лидерство на световната сцена. С
аргумента, че ценностите на американ-
ската вътрешна и външна политика са

дълбоко свързани, Джо Байдън обяви,
че като президент ще подобри сигур-
ността, просперитета и ценностите на
САЩ, като предприеме незабавни
стъпки за обновяване на американска-
та демокрация и постави Америка на-
чело на масата, повеждайки света да се
справи с най-неотложните глобални
предизвикателства. Според Байдън
светът не се организира. Американско-
то лидерство, подкрепено от ясни цели
и стабилни стратегии, е необходимо за
ефективно справяне с глобалните пре-
дизвикателства на нашето време. За да
бъде отново водеща сила, според
Байдън Вашингтон трябва да възстано-
ви доверието и влиянието си.

Водещите принципи на новата аме-
риканска външнополитическа страте-
гия са:

- демокрациите могат и трябва да
се изправят срещу възхода на попули-
стите, националистите и демагозите;

- повежда се своеобразен “кръсто-
носен поход” срещу автократичните
сили и техните усилия за разделяне и
манипулиране на демокрациите;

- справяне с новите заплахи, вклю-
чително подновената заплаха от ядре-
на война, масова миграция, разруши-

телното въздействие на новите техно-
логии и изменението на климата.

Повратно предизвикателство във
външната политика на новата амери-
канска администрация ще бъдат отно-
шенията с Китай. След Тръмп пред
двете първи икономически сили се
появява възможност за водене на кон-
структивен диалог и очертаване на
балансирана среда в комуникацията
помежду им. От един подобен развой
на събитията би се облагодетелствал и
останалия свят, тъй като антагонизмът
Вашингтон-Пекин разтърси неведнъж
установените и приети от всички игра-
чи порядки и добри практики.

Но изгледите за изглаждане на про-
тиворечията между САЩ и Китай към
момента са доста мрачни. Март месец
бе арена на важни събития, които
сами по себе си показаха, че за мо-
мента Байдън и неговата администра-
цията смятат да следват пътя на твърда
политика спрямо Китай. Макар и да
не беше изненадващо, че няма да има
голяма промяна във външнополитиче-
ската линия спрямо Пекин, все пак
международната общност тайно се на-
дяваше на леко затопляне в отношени-
ята между икономическите гиганти.

Основният проблем, който причиня-
ва турбуленцията в отношенията между
Китай и САЩ е този за взаимното раз-
биране на положението и силата на про-
тивника. Докато управляващите в Пекин
си дават сметка за мястото, ролята и
силовите потенциали на Вашингтон, то
изглежда, че водещите политици на САЩ
не осъзнават колко се е променила роля-
та и значението на Китай в съвременния
свят и в съвременната политика. Греш-
ката, която и Тръмп, и Байдън допускат
е, че третират Китай като съперник,
който не им е равен като развиваща се и
зависима от външни фактори държава.

Силовата дипломация вероятно би
проработила срещу Китай преди 30
години, когато действително условия-
та в азиатската страна бяха изключи-
телно лоши, огромна част от населе-
нието живееше на прага на бедността,
нямаше развита средна класа, иконо-
миката бе разрушена, Китай се нами-
раше в своеобразна международна
изолация, тъй като старите демокра-
ции, както и новоизлюпените демо-
крации гледаха с недоверие към голя-
мата комунистическа държава.

Сблъсъкът САЩ-Китай
става реален
Сблъсъкът САЩ-Китай
става реален
Сблъсъкът САЩ-Китай
става реален
Сблъсъкът САЩ-Китай
става реален
Сблъсъкът САЩ-Китай
става реален
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Турската полиция задържа 10 пенси-
онирани адмирали, подписали писмо в
защита на Конвенцията от Монтрьо,
съобщи Анадолската агенция. Други че-
тирима са разпитани.

В неделя беше публикувано писмо от
името на 103 турски военни в оставка,
които определят Конвенцията като дип-
ломатическа победа на Турция, възста-
новила суверенните й права върху про-
ливите Босфор и Дарданели. Те се обявя-
ват против преразглеждане на споразу-
мението във връзка с проекта за канала

Еврокомисарят по вътрешния па-
зар Тиери Бретон смята, че благода-
рение на предприетите мерки ЕС ще
произвежда месечно по 200 млн. дози
ваксини от септември. Бретон е на
работно пътуване в източната част
на Франция, където посещава произ-
водители на ваксини срещу КОВИД-
19. “ЕС имаше 14 милиона дози през
януари, 28 милиона през февруари и
60 милиона през март”, припомни ев-
рокомисарят в интервю за “Паризи-
ен”. “През следващото тримесечие ще
достигнем 100 милиона дози през ап-
рил, както и през май и юни. През
лятото този показател ще се равнява
на 120 милиона, а с началото на сеп-
тември ще навлезем в скорост на про-
изводство от 200 милиона дози вак-
сина, тоест във второто полугодие
ЕС ще разполага с над 800 милиона
дози”, увери Бретон. “В момента
производството на ваксини вече е за-
почнало в биореактори. Обикновено
минават 70-90 дни, преди да са
напълно готови за опаковане, което
означава около три месеца”, обясни
Бретон. Той подчерта, че сега ЕС има
точни условия и перспективи - “от
производството на ваксини, тяхното
бутилиране и контролни проверки до
съхранението”. Общо 53 предприя-
тия в ЕС ще бъдат ангажирани с про-
изводството на ваксини, включител-
но няколко във Франция. Европей-
ският комисар подчерта, че “Фран-
ция сега се превръща в страна на

ЕС ще прави
по 200 млн дози
от септември
Четвърта КОВИД-вълна в САЩ

масово производство на ваксини”.
Междувременно френски минист-

ри бяха заподозрени в участват в тай-
ни партита и вътрешният министър
Дарманен възложи на префекта на па-
рижката полиция да провери съот-
ветните сигнали на медиите. Според
тях редица министри се събират на
тайни партита в ресторанти, които
са затворени заради пандемията. Те-
левизия M6 излъчи репортаж от
предполагаемо работещо тайно заве-
дение, намиращо се в скъп квартал
на Париж. Нито сервитьорите, нито
клиентите носят маски. Каналът по-
каза и кадри от частно парти, където
десетки хора дойдоха без маски и не
спазваха социална дистанция. Репор-
тажът е заснет със скрита камера.
Организатор на партито заяви пред
камерата с променен глас, че присъ-
ствал на вечери в ресторанти, на
които имало и членове на правител-
ството.

САЩ преживяват четвърта КО-
ВИД-вълна заради нови щамове ко-
ронавирус, по-специално британ-
ския, заяви по телевизия “Фокс нюз”
епидемиологът Майкъл Остерхолм от
университета в Минесота. Ученият
добави, че британският щам по-често
заразява децата и ги прави носители
на вируса, което не е било наблюда-
вано преди. Според Остерхолм “до-
брата новина е, че сегашните вакси-
ни са ефективни срещу този (британ-
ския) щам”.

“Истанбул”, който ще преминава успо-
редно на Босфора. Повод за писмото е
заявление на Ердоган, че Конвенцията от
Монтрьо за режима за преминаване на
кораби през Босфора няма да се прилага
върху новия канал. Авторите се обявя-
ват и в подкрепа на действащата консти-
туция на Турция на фона на призивите
на президента Реджеп Ердоган за нова.

Турското министерство на отбрана-
та заяви, че авторите на писмото са “за-
слепени от завист” и то цели “нанасяне
на щети на армията и демокрацията”.

Арестуваха 10 адмирали
заради Конвенцията от Монтрьо

СНИМКА БГНЕС

38-годишната адвокатка Вьоса Османи приема поздравления, след като
парламентът на Косово я избра за държавен глава. Тя е възприемана като
реформаторка и представителка на по-младото политическо поколение,
решено да се бори срещу корупцията. Османи бе подкрепена от премиера
Албин Курти, който е лидер на лявото движение “Самоопределение”

Пет жени от едно
семейство са арестува-
ни във Франция за пла-
ниране на терористич-
но нападение на Велик-
ден, съобщиха властите
в Монпелие, южна
Франция.

Смята се, че водач-
ката на групата е пла-
нирала нападение в гра-
да по време на празни-
ците и това е накарало

Британският премиер Борис
Джонсън е “клоун, егоцентрик, пре-
дизвикващ чувство на срам палячо с
повърхностно мислене и отрицател-
но политическо здравомислие”. Та-
кава оценка на британския лидер даде
сър Алън Дънкан, бившият му заме-
стник като външен министър в каби-
нета на Тереза Мей.

Дънкан, който публикува мемоа-
рите си “В сърцето на събитията”,
разказва, че като първи дипломат на

Франция предотврати
атентат по Великден

Британският премиер Джонсън
окачествен като „клоун”

полицията, която я е
наблюдавала, да при-
стъпи към задържането
й. Нейната майка и три-
те й сестри са прибра-
ни от дома им в квар-
тал, обитаван основно
от мюсюлмани. Полици-
ята е иззела битови хи-
микали, които се про-
дават свободно, но биха
могли да се използват и
за направа на експлози-

ви. Жените нямат кри-
минални прояви, но се
знае, че са радикализи-
рани.

Следствието се на-
сочило към групата,
след като 18-годишна
се е похвалила пред
съседите, че гледа кли-
пове на “Ислямска
държава”, съобщи
кметът на Монпелие
Робер Менар.

кралството Джонсън е бил смятан за
“международно посмешище”.

Джонсън не е единственият поли-
тик, попаднал под ударите на кон-
серватора. Той критикува и бившата
премиерка Тереза Мей за липсата й
на индивидуалност и я описва като
“уплашен заек, картонена фигурка,
чиито социални умения са под нула-
та”. Дейвид Камерън пък е опреде-
лен като прекалено предпазлив и за-
творен.

20.10.1930 г. - 02.04.2021 г.

Доц. Христов е роден в с. Горна Бешовица, Врачанска об-
ласт. Произхожда от бедно селско земеделско семейство. Оста-
нал без майка на 4 г. и половина и отгледан от баща си, той
отрано поема съдбата си на отговорна и последователна личност.
Завършва с отличие гимназия в гр. Мездра и Зоотехническия
факултет в София. Житейския и професионален живот извървява
достойно, като зоотехник, председател на ОТКЗС, изследовател
в Института по царевицата в Кнежа и Научно-изследователския
институт по животновъдство в Костинброд, председател на ОАПС
и зам.-председател на ОНС, секретар на ОК на БКП във Враца,
директор на Националния център по говедовъдство и на Управ-
ление “Наука, технически прогрес и образование” към МЗХП,
председател на Съюза на пчеларите в България. Със своите знания и опит той е търсен
експерт у нас и в страните от Югоизточна Европа, дълго време е личен съветник на
чилийския президент Салвадор Алиенде. След дългосрочна специализация в Италия прави
трансфер на модерни технологии в животновъдството, които превръща в научна методична
и технологична основа за развитието му в цялата страна.

Доц. Христов е добре познат на нашата аграрна общност и цялата общественост със
своето Дзаострено перо” и правдиво слово, аналитичен ум, знания и опит, ясни убеждения
и принципи. Неговите статии и книги (тетралогия) за развитие на българското земеделие
и в защита на националните традиции, селскостопанската наука и образование, за опазване
на българската земя и кръвната му връзка с хората на село, тепърва ще бъдат препро-
читани от специалисти и политици. Той работи до последния си дъх за общото дело, прави
задълбочени анализи и оценки на съвременните процеси в организацията и управлението
на селското стопанство, насоките за по-нататъшното му развитие и провежданата законо-
дателна политика в аграрната ни икономика.

Ще го запомним като добър човек със силна воля, високо ерудиран учен-изследовател
и доказал се експерт, който провеждаше научнообосновано политиката на партията и
народа, радетел на кооперативното и модерно земеделие, надарен да върши полезни дела
за хората, взискателен към себе си и другите, еталон за мъдрост, състояние на духа и начин
на живот - пример за младото поколение, личност, достойно изпълнила своя житейски,
професионален, обществен и политически дълг към обществото. За всеотдайната си
дейност е награждаван с престижни награди: Народен орден на труда, Червено знаме на
труда, Почетния знак на Президента на Р България, много медали, значки и грамоти.

ДЪЛБОК ПОКЛОН ПРЕД СВЕТЛАТА МУ ПАМЕТ!

Клуб на аграрниците социалисти - София

 ДРУГАРСКА ЖАЛЕЙКА
  Клубът на аграрниците социалисти в София с дълбоко

прискърбие съобщава, че след кратко боледуване изгубихме
нашия колега, приятел и другар

доцент ВЪТО АНГЕЛОВ ХРИСТОВ
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СНИМКА БГНЕС

В Шанхай тази двойка снима от мост, който показва котировките на местната
фондова борса. Въпреки КОВИД-пандемията, Китай отбеляза през 2020 г. икономически
растеж от 2,3 процента на фона на тоталния спад в другите водещи икономики

От стр. 7
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Днес положението на Китай
е коренно различно. Поднебес-
ната империя се издигна до гло-
бална сила, до втора икономи-
ка в света, извади от блатото на
бедността над 700 млн. души,
работи за общество на благо-
денствието, за мирен и хармо-
ничен международен ред, лан-
сира свои международни докт-
рини, развива успешна дипло-
мация, следвайки принципите
на мека сила, инвестира мили-
арди в инфраструктурни про-
екти, както и инвестиции в раз-
лични проекти, чрез своята ма-
щабна програма, известна като
“Новия път на коприната”.
Пекин гради партньорства и
разраства своето влияние в ре-
гиона на Югоизточна Азия,
Европа, Африка. Макар и са-
мият Китай сам да се причисля-
ва все още към развиващите се
страни,

самочувствието
на източния гигант

безспорно е нараснало

и това е видимо от последни-
те събития. Китай е наясно,
че притежава ресурсите и
възможностите да отвърне на
външнополитически атаки и
нападки реципрочно на свои-
те западни колеги.

Няколко са факторите, ко-
ито позволяват на Китай да
възприеме поведение на голя-
ма сила и да се чувства ком-
фортно на масата на другите
големи играчи. На първо мяс-

то може да споменем вътреш-
ните фактори, сред които най-
важни са реформите, които
позволиха икономическия по-
дем на страната, приблизител-
ното формиране на средна
класа, затвърждаването на
силния националистически
сантимент и доверие в дейст-
вията на управляващия режим.
Макар и все още голяма част
от китайците да получават
средна заплата от 300 долара
на месец, китаецът вярва, че
за да живее добре и да бъде
постигнато “обществото на
благоденствието”, то е необ-
ходимо да има мир и сигур-
ност вътре в страната и в
обкръжението й. Затова
възприема атаките, санкциите,
обвиненията, отправяни от
Западния свят към действията
на компартията като посега-
телство върху неговото свет-
ло и проспериращо бъдеще.
Външните фактори са свърза-
ни с активната външнополи-
тическа дейност на Китай,
“експанзията” на африканския
континент, търсенето на
партньорства в региона на
Югоизточна Азия, разширява-
нето на “Един пояс, един път”
към Европа, поканата да за-
еме водеща роля в Азиатско-
тихоокенското икономическо
сътрудничество, споразумени-
ето за приятелство и сътруд-
ничество с Иран, което бе
финализирано в края на месец
март, преговорите с Русия за
взаимен отпор срещу санкци-
ите и атаките на Запада и по-
конкретно на САЩ.

Задачата на американското
ръководство да надделее над
Китай не е никак лесна. Осо-
бено когато новият американ-
ски президент си е поставил
за задача САЩ да останат на
върха като “най-богатата и
най-мощната държава в света”,
защото САЩ ще “продължа-
ват да растат и да се разширя-
ват” под неговия надзор. За да
изпълни тези цели, Джо
Байдън и неговата админист-
рация имат нужда от съюзни-
ци и първостепенна цел е да
бъдат поправени и развалени-
те от Доналд Тръмп партнь-
орства. Но в съвременния гло-
бализиран свят

не е възможно вече
да има един-единствен

водач

който да диктува правилата.
Президентът заяви, че плани-
ра да разговаря с лидерите на
27-те държави-членки на ЕС,
за да обсъди бъдещето, вклю-
чително въпроси свързани с
Южнокитайско море, Тайван,
нарушения на човешките пра-
ва в Китай и други. Байдън
каза, че САЩ ще продължат
да привличат вниманието към
репресиите срещу демокра-
тичното движение в Хонконг
и предполагаемите злоупо-
треби на Китай срещу уй-
гурското мюсюлманско мал-
цинство в Синдзян, защото “в
момента, в който президентът
се отдалечи от това, както на-
прави последният, е мо-
ментът, в който започваме да

губим цялата си легитимност
по света.”

Важна среща за опипване
на почвата се проведе на 12
март. Лидерите на страните от
Четиристранния диалог за си-
гурност, който е известен по-
вече като QUAD и включва
САЩ, Япония, Индия и Авст-
ралия, се срещнаха с ясната
цел да отправят послание, че
нова група от съмишленици
излиза на международната
сцена, за да ограничи китай-
ското влияние.

Сред ключовите събития
от февруари и март, които
зададоха реториката в отно-
шенията между Пекин и Ва-
шингтон, са първият телефо-
нен разговор между Си Цзин-
пин и Джо Байдън, осъщест-
вен на 10 февруари. По време
на този разговор САЩ поста-
ви фокус върху загриженост-
та за икономическите практи-
ки, правата на човека и Тай-
ван, докато Китай се фокуси-
ра върху превеса на взаимно-
то уважение, сътрудничество-
то и диалога. Кулминацията
бе на срещата по въпросите
на външната политика в Анкъ-
ридж, Аляска. Изборът на
мястото за срещата метафо-
рично намеква и за състояни-
ето на самите отношения меж-
ду двете сили, които към мо-
мента са повече от студени.
Срещата прие неочакван раз-
вой, тъй като представители-
те на двете страни рязко
втвърдиха тона и започнаха да
си отправят взаимни обвине-
ния. В недоброжелателните

преговори в Анкъридж участ-
ваха държавният секретар
Антъни Блинкен и президент-
ският съветник по национал-
ната сигурност Джейк Съли-
ван, срещу които стояха най-
високопоставения външен по-
литически представител на
Китай Ян Цзечи и външния
министър Ван И. В откровено
встъпително изявление преди
преговорите насаме, г-н Блин-
кен каза, че САЩ ще “обсъдят
дълбоките ни притеснения от
действията на Китай, включи-
телно в Синцзян, Хонконг,
Тайван, кибератаките срещу
САЩ, икономическата прину-
да на нашите съюзници”. В
отговор Ян Цзечи обвини
Вашингтон, че използва воен-
ната си мощ и финансово над-
мощие за потискане на други
страни. Той не остана длъжен
на своя американски колега и
отбеляза, че правата на чове-
ка в САЩ са на ниско ниво, а
чернокожите американци са
репресирани. Замисълът на
срещата в Анкъридж бе не
толкова в постигане на спора-
зумение, а по-скоро в очерта-
ването на позициите на двете
сили и заявка за политиката,
която смятат да предприемат.
Последните действия, насоче-
ни срещу Китай, дойдоха по
изненадващ начин.

САЩ, Канада
и Великобритания се
присъединиха към ЕС

за да предприемат това, което
те определиха като “коорди-
нирани действия” срещу Ки-
тай, за да изпратят “ясно по-
слание срещу нарушенията на
правата на човека в Синцзян.

Паралелно с обявяването
на санкциите компаниите
H&M и спортният гигант
“Найк” заявиха в отделни изяв-
ления, че са притеснени от
информацията, че уйгурите са
принудени да берат памук в
Синцзян и че не произвеждат
продукти от региона. Този ход
се оказа, обаче, удар с обрат-
но острие, тъй като два дни
по-късно големи платформи за
онлайн търговия в Китай сва-
лиха продуктите на H&M от
своите платформи, както и
някои от магазини на бранда
бяха затворени. От друга стра-
на, редица известни китайски
звезди заявиха, че не желаят да
бъдат свързвани с тези марки
и няма да работят с тях.

“Действайки заедно, изпра-
щаме възможно най-ясния сиг-
нал, че международната общ-
ност е обединена в осъждане-
то на нарушенията на правата
на човека на Китай в Синцзян
и необходимостта Пекин да
прекрати своите дискримина-
ционни и потиснически прак-
тики в региона”, заяви британ-
ското външно министерство.
Държавният секретар на САЩ
Антъни Блинкен каза, че Ки-
тай “продължава да извършва
геноцид и престъпления сре-
щу човечеството в Синцзян” и
призова Пекин да “сложи край
на репресиите срещу уйгури-
те”. Наложените санкции са
първите наказателни мерки на
ЕС срещу Пекин от времето
на оръжейното ембарго след
бунта площад Тянанмън през
1989 г. Китай не остана
длъжен и наложи санкции на
10 високопоставени лица и
учени от ЕС. Така сблъсъкът
Запада-Китай придоби на-
пълно реални очертания.
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В ежедневното възприя-
тие глобалните проблеми
винаги имат известно изкри-
вяване. Изглеждат като нещо
голямо и далечно. Някак не-
усетно на екологичната си-
туация започна да се гледа
като на климатичните про-
мени, емисиите на CO2,
“мръсната” енергия и уми-
ращите гори. Виждайки от-
падъци на улицата, ние мис-
лим не за глобална заплаха,
а за мързелив портиер. Не
забелязваме екологична ка-
тастрофа, камо ли собстве-
ното ни участие в нея.

Но нека да видим числа-
та: според Световната бан-
ка годишно в света се про-
извеждат над 2 милиарда
тона твърди битови отпадъ-
ци, като до 2050 г. тази ци-
фра може да нарасне до 3,4
милиарда тона. Лептата на
Русия в тази маса сега е
около 60-70 милиона тона
годишно. И това е без инду-
стриалните отпадъци.  Днес
един жител на мегаполис
“генерира” средно по поло-
вин тон боклук годишно.
Цифрата е обезсърчаваща.

Отпадъците, при цялата
привидна прозаичност на
въпроса, всъщност са една
от най-сериозните заплахи,
които човечеството само си
е създало. Именно те заемат
едно от първите места в по-
редица световни екологични
проблеми.  Най-често среща-
ният начин за решаване на
този проблем е рециклира-
нето, чиято ефективност от
своя страна се основава на
разделното събиране на от-
падъци. Позволете ми да ви
напомня, че става дума за
разделянето на битовите от-
падъци на биомаса, хартия,
стъкло, метали и пластмаси.

В Европа този проблем
започна да се разглежда се-
риозно още през 80-те годи-
ни и вече са постигнати впе-
чатляващи резултати. В Гер-
мания например почти 70%
от битовите отпадъци се ре-
циклират. А рециклирането
на материали се е превърна-
ло в сериозен бизнес с обо-
рот от десетки милиарди до-
лари. В същото време граж-
даните, които сортират раз-

Боклукът като
заплаха за света
Всеки жител на мегаполис „генерира” средно по половин тон смет годишно

делно отпадъците си, полу-
чават доста значителни
“данъчни облекчения”.

15-процентният
лимит

В Русия още в съветски-
те времена са правени опи-
ти за вторично използване
на отделни видове отпадъци
и за “поощряване” на тяхно-
то събиране, например на
хартия и стъкло. Но те има-
ха малко общо с екологич-
ната проблематика. Русия
започна системно да се за-
нимава с тези въпроси пре-
ди по-малко от десет годи-
ни. Едва, когато стана наис-
тина катастрофален про-
блемът с увеличаващите се
сметища с огромни количе-

ната “реформа на боклука”.
Само по себе си поставяне-
то на цветни контейнери с
надписи, едва ли ще даде
търсения резултат. Хората
трябва да разбират защо се
прави това и до какви резул-
тати води.

Добър пример за това как
може да се постигне успех в
активното взаимодействие с
населението, е разделното
събиране на отпадъци в Ми-
тишчи край Москва. Там
първите контейнери за раз-
делно събиране на отпадъци
се появиха още през 2007 г.,
а през 2018 г градът оглави
класацията на “Грийнпийс Ру-
сия” за достъпност на инфра-
структурата за разделно съби-
ране на отпадъци. Но дори

вечето държави разделното
събиране на отпадъци се
насърчава със значително
намаляване на таксите за из-
возване на сортираните от-
падъци. Има практика, при
която гражданите плащат
само за транспортираните
на смесените отпадъци, до-
като събраните разделно се
извозват безплатно. Множе-
ство компании, преработва-
щи отпадъци, доплащат за
събиране на определени ка-
тегории боклук, които ико-
номически са най-изгодни за
преработване.

В Русия засега се разчита
главно на глобите и забра-
ните. Например под форма-
та на допълнителното еко-
логично начисление за “пре-

доведе до нерентабилно ви-
соко нарастване на разходи-
те на проекта. И за съжале-
ние, това не е единственият
случай.

Все още ни предстои да
създадем производствена ве-
рига за продукти от прера-
ботени материали и да об-
мислим логистичните
връзки, позволяващи на ог-
ромна територия правилно
да се събират материали,
подлежащи на повторна пре-
работка. Тези задачи са мно-
го по-сложни от поставяне-
то на контейнери. Но без на-
мирането на решения за тях,
ще ни е изключително труд-
но да се справим дори с ог-
раниченото до 15% за раз-
делно събиране.

„Промяна
на оптиката”

При това, разбира се, не
трябва да се отказваме от
сериозна информационна
подкрепа за тези процеси и
не бива да разчитаме на ня-
какви вълшебни икономиче-
ски сили и държава. В кон-
кретния случай “пропаган-
да” съвсем не е празна дума.
Необходимо е да се повтаря
по сто пъти, така че тези,
които не са чули да чуят,
тези които не са разбрали,
най-накрай да го осъзнаят.
Това е не само изгодно, но и
жизнено необходимо. Нещо
повече, според мен, тази
тема трябва да стане нещо
като мейнстрийм за младе-
жите,  които талантливо
създават не само оригинал-
ни приложения за смартфо-
ни и компютърни игри. На
практика можем да внедрим
много от новите безопасни
технологии за преработка на
отпадъци, логистичните схе-
ми, системите за автомати-
чен контрол и оценка на
риска.

През май организацията
“Росмолодьож” и правител-
ството на Вологодска об-
ласт организират общорус-
ки младежки екологичен фо-
рум “Екосистема”. Неслу-
чайно “въпросът с боклука”
ще бъде един от основните
на него. Нещо повече, за
първи път на такъв голям
форум услугите и инфраст-
руктурата ще бъдат изграде-
ни в унисон с принципа “ну-
леви отпадъци “. Тоест иде-
ята е не само да се обсъди
какво трябва да се прави, но
и да се покаже как работи.
Целта е не просто да си по-
говорим, а реално “да про-
меним оптиката” и отноше-
нието към тези екологични
заплахи, които сега се
възприемат като обикновени
ежедневни проблеми.

Андрей РУДНЕВ

ства опасни и вредни веще-
ства в тях.

За разлика от западните
държави, в Русия нямаше
време за загряване. Дали ще
бъдем достатъчно бързи не
зависи само от държавата.
Технически сме в състояние
да осъществим в страната
достатъчно големи проекти
за вторична преработка.
Принос ще дадат и новите
“наказателни мерки” на
държавата в областта на
третирането на отпадъците.
На много места вече се по-
явиха специални съдове за
разделно събиране на бок-
лук. Само, че те често се
пълнят “по старому”. А спо-
ред мен именно от това за-
виси успехът на национал-

там най-високите нива за раз-
деляне не надхвърлят 15% от
общият обем отпадъци.

Често казват, че “безот-
говорното” отношение на
отпадъците да се приписва
на руския манталитет и за-
това не може да се направи
нищо. Дори в най-ярките на
пръв поглед примери из-
глежда, че “лимитът на
убеждаване” не е голям. Но
аз смятам, че това не отго-
воря на истината.

В чужбина и в Русия

Пропагандата е хубаво
нещо, но тя е само част от
общата система. Зьщо да не
се използва вече съществу-
ващият световен опит. В по-

работка на опаковки” или на
значително разширения
списък на отпадъци, които
не подлежат на “заравяне”
(сега в списъка има вече 182
позиции). Подобен метод,
дава резултат, но както по-
казва практиката, финансо-
вите стимули са в пъти по-
ефективни.

Русия все още е в начало-
то на пътя. Съвсем наскоро
беше открита голяма пло-
щадка за разделно събиране
на твърди битови отпадъци
в град Луга. Предприятието
веднага започна работа и
също толкова бързо се
сблъска с проблема на из-
ключително ниското качест-
во на сортиране на отпадъ-
ците от домакинствата. Това

СНИМКА ИНТЕРНЕТ

Отпадъците, при цялата привидна прозаичност на въпроса, всъщност
са една от най-сериозните заплахи, които човечеството само си е създало
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ЮРИЙ АСЛАНОВ:

Изненадите
са заради
мобилизацията
на протестното
гласуване

 Какви са първите ви комен-
тари за очертаващите се резул-
тати от изборите, г-н Колев?

- В тези избори първо трябва да
отбележа съкрушителната загуба за
БСП. БСП не успя да стане лидер
на протеста и на желанието за про-
мяна, да намери единен общ ляв
фронт за промяна. Което доведе до
тази съкрушителна загуба. Що се
отнася до ГЕРБ, там загубата е под-
сладена единствено с това, че все
пак са първа политическа сила. Но
загубата на около 400 хиляди гла-
са, която ясно се вижда, ако се взе-
мат абсолютните стойности, показ-
ва за какво става дума.

 Голяма изненада ли е про-
бивът на Слави Трифонов?

- Разбира се, голямата изненада
- но тя всъщност не е чак толкова
голяма - е мястото на формацията
на Слави Трифонов. Тя ясно обира
почти целия протестен вот, който е
насочен срещу целия политически
елит на страната. Това е ясна де-
монстрация в търсенето на нещо
ново, в търсенето на алтернатива.
Това е, разбира се, и най-големият
печеливш в тези избори, заедно с
формацията на Христо Иванов

 Г-н Георгиев, как ще комен-
тирате изборите?

- Тези избори бяха пълно търже-
ство на т.нар. протестен или наказа-
телен вот. Те показаха фактически,
че около 70% от българите гласува-
ха за промяна на статуквото. В ня-
какъв смисъл тези избори показаха,
че твърдението, че протестите от ми-
налата година, за които се казваше,
че са изчерпани, че са се спихнали,
че са изконсумирали протестната
енергия, не е вярно. Оказва се, че
тази енергия я има и това обяснява
и по-високата активност - 46%, на
база на този списъчен състав означа-
ва близо 60 процента от реално
съществуващите избиратели. Така че
- тържество на наказателния вот.

 ГЕРБ са първа политическа
сила, това победа ли е?

- Това е поражение за тях, за-
щото ГЕРБ в най-голяма степен
олицетворяваха статуквото, отне-
соха го, разбира се, и присъдруж-
ните им партньори - патриоти раз-
лични видове, ДПС. Но тези избо-
ри показаха, че голямата част от
българите не са съгласни със ста-
туквото. Това се отнася и за БСП,
нищо, че не беше управляваща.

 На какво се дължи това?
- Голяма част от хората, мислени

като твърд електорат на БСП, не уп-
ражниха правото си на глас. Това го
виждам по възрастовата структура
на гласувалите - генерацията 60+,
която би трябвало да е към 33%,
всъщност излиза към 22%. Голяма
част от тези хора тангират към БСП.
Разбира се, при част от тях това

КОЛЬО КОЛЕВ:

България иска
промяна, но не каза
кой да я прави

ЖИВКО ГЕОРГИЕВ:

Тържество на наказателния вот

Интервюта на Велиана ХРИСТОВА

“Демократична България”, която
все пак успя да яхне вълната на
желанието за промяна.

 Според някои политолози за
“Има такъв народ” са гласували
много млади българи и това озна-

чава, че младите се обръщат към
политиката. Съгласен ли сте?

- Това, че младите гласуваха за
Слави Трифонов, означава по-ско-
ро, че те плюят на политиката -
един вид, да ви вземат дяволите с
вашата политика, стига вече. За да
се обърнат младите към политика-
та, трябва да се предполага наличи-
ето на някаква политика, а в случая
не се предполага нищо подобно.
Няма идея и мисъл изобщо какво да
се прави оттук нататък.

 Най-общият ви извод от
тези избори?

- Това, което де факто се случи,
е, че пред обществото имаше два го-
леми въпроса: искате ли още от
същото или искате промяна; и дру-
гият въпрос е - тогава кой да управ-
лява. Обществото отговори само на
първия въпрос - категорично, да, не
желаем повече от същото. Но не от-
говори на втория въпрос - кой? Точ-
но този въпрос предстои да получи
своя отговор. Вероятно ще трябва
да се мине през нови избори, защо-
то, честно казано, не виждам реална
възможност да се създаде стабилно
управление в рамките на така излъ-
чения парламент.

може да се дължи на притеснението
от пандемичния риск. Това се очак-
ваше и се потвърди. Но то не отменя
факта, че БСП не влезе в кондиция в
тази изборна кампания. Като опози-
ционна партия тя не беше в добра
ситуация веднага след предишните
избори. В тези години тя излъчваше
сигнали, които не бяха особено мо-
тивиращи за нейния електорат. А и
в самата кампания не предложи
нищо особено мотивиращо. Така
или иначе, в оформилата се конку-
рентна среда в лагера срещу управ-
ляващите, тя загуби. Загуби около
100 хиляди гласа и това не беше за
сметка на сериозно преразпределе-
ние в полза на други. Слави Трифо-
нов взе нещо от БСП, проектът на
Мая Манолова и някои по-малки -
също, но загубата на БСП е не тол-
кова от преразпределен вот, колкото
от немотивираността за участие в
гласуването, разочарование и от
хода на кампанията, и от това, което
я предшестваше. БСП понесе много
щети в последните години.

 А какво показва възходът на
Слави Трифонов?

- Той бе възприет като най-анти-
системния проект. Дори БСП в ня-
какъв смисъл, макар и в опозиция, е
част от статуквото. Определени лица
дори от “Демократична България”,
от “Изправи се!Мутри вън!”, са от
предисторията на момента. Докато
Слави е табула раза - там е чисто.
Освен това ходът да се скрие по
време на самата кампания се оказа
подходящ за партия, която иска да
акумулира негативния вот - да не

изпада в конкретики около позитив-
ната си програма. Позитивните идеи
имат лошото свойство да се харес-
ват на едни, на други - не. Това беше
начин Слави да удържи в едно цяло
онези, които му симпатизират. Този
ефект сме го наблюдавали в много
случаи, не само у нас. НДСВ по по-
добен начин спечели, до голяма сте-
пен тази ситуация я има и при изби-
рането на президента Радев, в Ук-
райна Зеленски по този начин спече-
ли. Навсякъде има подобни феноме-
ни, които имат чара да бъдат нещо
ново и непознато. Слави е човек
извън политиката досега, а полити-
ката е белязана.

 А за политики кога ще гово-
рим?

- Тук вече започват проблемите
с новите проекти. Някои успяват
да намерят верния подход, други
се провалят. Много сюжети са от-
ворени. Рано е да припишем на
тези избори оптимистично, че са
ново начало, но във всеки случай
са край на старото.

 Какъв е първият ви коментар за изне-
надите на тези избори, г-н Асланов?

- Изненадите са в няколко посоки. Изне-
нада е сривът и на ГЕРБ, и на БСП. Разбира
се, при БСП е по-изразен спрямо прогнози-
те, но и при ГЕРБ е изненадващ по-ниският
резултат от прогнозния. Втората изненада е
по-високият резултат спрямо прогнозите за
“Демократична България”. Има поредица от
малки изненади като партията на Божков и
някои други, но няма как да ги наречем изне-
нади, защото те са извън обсега на социоло-
гическите проучвания.

 На какво се дължат изненадите?
- На мобилизация на протестния вот и на

по-висока от очакваната изборна активност.
 Никой не е очаквал чак такъв резул-

тат на БСП...
- Наистина не се очакваше чак такъв срив.

Дължи се на комбинация от фактори. Първи-
ят беше предвиден в прогнозите и анализите
- пандемията и страхът от внушенията на
правителствената пропаганда, че е опасно да
се гласува, тъй като може да се заразиш. Този
страх обхвана по-високите възрастови кате-
гории и в различни пропорции е сработил и
при ГЕРБ, и при БСП, и при ВМРО сред по-
възрастните техни поддръжници. Има и по-
редица от стратегически грешки на предиз-
борния щаб, най-голямата е неясно формули-
раното отношение към заявената кандидату-
ра за президент на Румен Радев. Но основни-
ят фактор е мобилизацията на протестния
вот, което е причина за по-високия резултат
на партията на Слави Трифонов, но по-изра-
зено - за партията “Демократична България”.

 Слави Трифонов не е ли изненада, не-
познато в политиката лице...

- Не, той е много познато лице, по-позна-
то от много други, със сравнително много
по-високо одобрение от много други полити-
ци. На какво се дължи? На желание да се
накаже системата, политическата класа като
цяло, някак да се заяви този протест. Прово-
кираме партийната система, за да започнат
да правят политиката по друг начин.

 А оттук нататък?
- Сложно е да се прогнозира, но най-

логичният вариант е да се формира коали-
ция на партиите на протеста в парламента,
те са три - Слави Трифонов, “Демократич-
на България” и Мая Манолова, и да се на-
прави опит за сформиране на правителство
на малцинството с подкрепата на двамата
балансьори в парламента. Единият е стар -
ДПС, другият е нов - БСП.
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Фестивал на френския
филм в програмата
на „Киномания”
Основен фокус на панорамата
са шест заглавия с участието
на Мишел Пиколи

Обновяват залите
на читалищата
в Трявна и Плачковци

СНИМКА ВИЛИАНА СЕМЕРДЖИЕВА

НЧ “Пенчо Славейков 1871” в Трявна

Читалищните зали в Трявна и
Плачковци ще бъдат изцяло обно-
вени. Ремонтите започнаха и се
очаква да приключат през септем-
ври, съобщи БНР. Ремонтът на
зрителната зала в читалището в
Трявна, което носи името на Пенчо
Славейков, включва вътрешно об-
новяване на театралната зала -
подмяна на настилките, на врати-
те и местата за сядане, обновява-
не на стенните обшивки и осигуря-
ване на достъп за хора с физически
увреждания. Нов вид ще придобие
и залата в читалище “Пробуда” в
Плачковци. Вътрешното обновява-
не предвижда и смяна на стария
подиум, подобряване на осветява-
нето и озвучаването. Финансиране-
то, осигурено от Програмата за
развитие на селските райони, е
безвъзмездно. За читалищата в
двата града на община Трявна са
предвидени 177 хиляди лева.

Магическият свят
на Милан Пекарж

СНИМКА © VIKTORIE MACANOVA

Магическият свят на керамика-
та ще бъде показан в Чешкия център
от 7 април до 5 май. Авторът Милан
Пекарж ще разкаже на 7 април от
16 до 19 ч. за експериментите си с
керамичнте глазури, представени в
изложбата “На повърхността”.
Куратор е Радек Вохълмут. Проектът
се организира от ЧЦ и посолството
на Чешката република в София.
Обектите в изложбата ще се про-
дават. Милан Пекарж (1980) е меж-
дународно признат дизайнер на кера-
мика и преподавател във Висшия
институт за приложни изкуства в
Прага. Занимава се с керамични из-
делия и по-специално изследва глазу-
рите - техниката на Crystalline Glaze,
при която кристалите растат по
различен начин в определени форми и
размери и реагират по различен начин
с определени съставки.

„Лукчо” играят
в Театър „Ателие 313”

“Лукчо” по текстове на Джани
Родари, Валери Петров, Ръдиард Кип-
линг, Бранислав Нушич представя на
6 април от 20 ч. Театър “Ателие
313”. Режисьорка е Ваня Борисова,
сценограф - Иван Станимиров Ста-
нев. Участват Мелин Ердинч, Богдан
Бухалов, Калин Зафиров, Красимир
Мичев, Ахмет Исмаил. “Лукчо” е
дипломна работа по режисура за
куклен театър в НАТФИЗ, клас проф.
Жени Пашова. Спектакълът е под-
ходящ за деца над 7 години и е
реализиран с финансовата подкрепа
на Министерството на културата.

Изложба на Георги Маринов
показва галерия „Контраст”

“Паднал ангел IV”

“Отломки от времето III”

“Паднал ангел V”

Проф. Аксиния ДЖУРОВА

Към какво посягат във време на из-
питание хората на изкуството? Къде
търсят спасение? Към кого се обръ-
щат за упование?

Въпроси, които възникват, след като
видим изложбата на Георги Маринов в
галерия “Контраст”. Стените са
превърнати в небесни прозорци със се-
рията “Облаци” - рисунки на небесата,
към които отправяш взор. Този небесен
свят е контриран със серия скулптури -
“Шлемове”, “Воини”, “Портали”, “Обе-
лиски - Вавилонската кула”, “Паднали

ангели”, “Полет и отломки”.
Владеещ формата и материала, в слу-

чая витошки гранит и черен мрамор,
сред отломките на мъжки и женски тор-
сове и сурови воински глави, наподо-
бяващи шлемове, се отличава със своя-
та изчистена разработка “Вавилонска-
та кула”. Интерпретация, напомняща ни
за замисления от синовете на Ной след
потопа стълб. Стълб, който да стигне
до небесата и Бога. Пестеливостта на
израза ни връща към характерните ме-
сопотамски храмове - кули, известни
като зикурати, и, разбира се, към
дързостта да достигнеш недостижимо-
то, предизвикала гнева на Бога. Този,
който в гнева си го разрушава, размест-
ва, разбърква езиците на строителите и
ги разпръсква по света.

Често съм си задавала въпроса как

тази тема тревожно преминава през сто-
летията. Въпрос, който остава винаги без
отговор и поука, само с надеждата и този
път да открием отговора - спасение. Не-
бесният и земен свят се сблъскват отно-
во, без да намерят решение, дори когато
на помощ извикваме Божиите вестители
- безплътните и безстрастни ангели.

И си задаваш отново въпроса всеки
път дали след полета ще останат само
отломките?!”

Столичната галерия “Кон-
траст” представя изложбата на
Георги Маринов “Полет и отлом-

ки” от 6 до 20 април. Вернисажът
е на 6 април от 17.30 до 19.30 ч. в

арт салона на ул. “Цар Самуил” 49.
Куратор е проф. Аксиния Джурова.

СНИМКИ “КИНОМАНИЯ”/НДК

“Дьо Гол” - реж. Габриел
льо Бомен

“Вила Каприз” - реж. Бернар Стора

Начало на селекцията ще
даде “Вила Каприз”, който ще
можем да видим първо в кино
“Люмиер” на 9 април от 19 ч.
Филмът се фокусира върху
прочут адвокат, чийто могъщ
клиент е обвинен в незаконно
придобиване на Вила Каприз
- огромно имение на Френ-
ската ривиера. От съюзници
двамата мъже се превръщат
във врагове. Режисьор е Бер-
нар Стора, а в ролите ще ви-
дим Нилс Ареструп, Патрик
Брюел, Мишел Буке, Ирен
Жакоб и Пол Ами.

Ден по-късно (10 април,
17 ч.) в “Люмиер” ще бъде
показан отличеният с шест
награди “Сезар” “Сбогом, глу-
паци” на режисьора Албер
Дюпонтел. Историята разказ-
ва за 43-годишна фризьорка,
която се опитва да намери
детето, което е била принуде-
на да изостави, когато е била
на 15. Двама ексцентрични
мъже й помагат в това стран-
но и забавно издирване.
Филмът е с участието на Вир-
жини Ефира, Албер Дюпон-
тел, Никола Мари и Мишел
Вийермоз.

Във вълнуващия свят на
“Парфюмите” ни потапя ре-

жисьорът и сценарист Грего-
ри Манье. Трогателната коме-
дия е съсредоточена върху
двамата главни герои - Ан,
знаменитост в света на пар-
фюмите, но егоцентрична и
непоносима за околните, и
новия й шофьор Гийом - един-
ствения човек, който се осме-
лява да й се опълчи. Участват
Еманюел Девос, Грегори Мон-
тел, както и Сержи Лопес и
Гюстав Керверн. Филмът
може да се види в “Люмиер”
на 18 април от 19 ч.

“Неочакван тримуф” е
един от фестивалните хитове

в тазгодишната “Киномания”,
носител на Европейската фил-
мова награда за най-добра ко-
медия. Любопитната история
на Еманюел Куркол разказва
за група затворници, предвож-
дани от даровит, но често без-
работен актьор, които играят
“В очакване на Годо” по Бе-
кет. Театралното ателие в за-
твора прераства в турне, кое-
то предвещава неочакван три-
умф (“Люмиер”, 17 април,
19 ч.). В ролите са Кад Мерад,
Давид Аяла, Ламин Сисохо,
Софиан Хамес, Пиер Лотен,
Александър Медведев, Мари-
на Хандс, Лоран Стокер.

“Дьо Гол” е посветен на
прочутия френски генерал и
може да бъде видян в “Люми-
ер” на 21 април от 19 ч. Режи-
сьор е Габриел льо Бомен, а в
роли гледаме Ламбер Уилсън
(като Шарл дьо Гол), Изабел
Каре, Оливие Гурме, Лоран
Стокер, Тим Хъдсън (като
Уинстън Чърчил), Филип Ла-

уденбах и др. С настъпването
на германската армия Фран-
ция е изправена пред ката-
строфална военна ситуация.
Шарл дьо Гол, току-що пови-
шен в генерал, се присъединя-
ва към правителството в Па-
риж, докато съпругата му
Ивон и трите им деца остават
в провинцията. Невероятната
им съдба ще промени не само
френската история, но и раз-
витието на Втората световна
война.

Като основен фокус на
Фестивала на френския филм
тази година ще бъдат показа-
ни шест филма с участието на
Мишел Пиколи, който почина
през 2020 г. Фестивалът на
френския филм се осъществя-
ва в партньорство с Френския
инстиут в България. Всички
филми от тази програма ще са
с прожекции в “Люмиер”,
“Одеон”, “Влайкова”, Дом на
киното, “Евро синема”, “G-8”
и Френския институт.



Някои моногамни птици помагат на други
пернати да се грижат за техните деца,
вместо да имат свои собствени. Правят
го с цел да получат наследство, когато
малките пораснат и напуснат гнездото.
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Малко над 6 млн. лв. са общо приходите
на продуцентите от стрийминга за 2020-а,
което бележи ръст с 1,7 млн. в сравнение с
предходната година. През отчетените 12
месеца стриймингът стои зад 43,5% от всич-
ки приходи на индустрията. Абонаментни-
те стрийминг услуги са основният носител
на дигитални приходи (72% от всички в
сектора на стрийминга).

Близо три пъти са се увеличили прихо-
дите от аудиострийминга, подкрепен с рек-
лами. Ръстът е с над 173% спрямо 2019 г.,
пише dnes.bg. “Потребителите в България
традиционно предпочитат безплатните
стрийминг услуги, подкрепени с реклама.
Като номинална сума обаче този приход
отстъпва значително на прихода от абона-
мент”, уточни Ина Килева, изпълнителен
директор на Българската асоциация на му-
зикалните продуценти.

Най-много българска музика зад грани-

До 3500 фенове ще могат да
присъстват на популярното музикал-
но състезание в Ротердам следващия
месец, съобщи “Асошиейтед прес”.
Нидерландското правителство заяви,
че планира да превърне ежегодния
конкурс за певци, представляващи
техните страни, в част от поредица
от тестови събития, които използва,
за да оцени доколко е безопасно да се
провеждат мащабни публични про-
яви на фона на пандемията.

Властта в страната уточни, че
иска да позволи на максимум 3500
души да присъстват на общо деветте
шоута в град Ротердам - репетиции,
полуфинали и финала на 22 май, ако

Сладките напитки увреждат
паметта и способността за уче-
не при децата. До този извод
стигнаха американски експерти

от университетите в Джорджия
и Южна Калифорния, чиито из-
следвания бяха публикувани в
портала ScienceDaily и цитира-
ни от БГНЕС.

Специалистите провели по-
редица от експерименти върху
плъхове и установили, че гриза-
чите, консумирали вода със за-
хар в ранна възраст, са по-склон-
ни да имат проблеми с паметта.
Освен това, поради изобилието
от сладки напитки, съставът на
чревните бактерии на животни-
те се е променил, което е повли-
яло отрицателно на функциони-
рането на мозъка им.

В бъдеще учените се надя-
ват да определят дали здраво-
словният режим може да обърне
вредата, причинена от увеличе-
ния прием на захар в началото
на живота.

Приходите от песни
онлайн се увеличиха
Най-много българска музика се слуша в САЩ, Германия и Великобритания

Лични данни на над 533
милиона потребители на
социалната мрежа фейсбук
са публикувани в хакерски
форум, съобщи “Бизнес
инсайдър”. Засегнатите са
от общо 106 страни, пише
Dir.bg. Потребителите от
България, чиито данни са
изтекли, са 432 473 души.

Съседните страни също
са пострадали. За Сърбия
броят на публикуваните в
хакерския форум профили
е 162 898, в Албания -
506 602, а в Турция - цели
19 милиона. В сайта са ка-
чени пълните имена на по-
требителите, местонахож-
дението им, датата на раж-
дане, биографията, мобил-
ните номера и в някои слу-
чаи - адресите на електрон-

Младият певец Вален-
тин Велчев представи
първата си балада “Мамо”
и я посвети на жената,
която му е дала живот.
Досега талантливият из-
пълнител се изявяваше
само във фолклора, но с
дебютната си поп песен
дава сериозна заявка за
развитие и извън познатия
жанр.

Ето как самият музи-
кант представи новия си

ца се слуша в САЩ, Германия и Великобри-
тания. Отделни изпълнители могат да се
похвалят със слушатели от всички краища
на света. Според годишния отчет на стрий-
минг платформата Spotify музиката на поп
певицата Дара е стигнала до 91 държави

през 2020 г. Рапърът Явор Янакиев, по-из-
вестен на феновете като 100 Кила, е бил
слушан от меломани в 89 страни, Графа и
Михаела Филева - в 87 всеки от тях, Любо
Киров - в 84.

Именно благодарение на интернет, му-
зикалната ни индустрия успява да компен-
сира поне частично загубите от другите
пазарни сегменти, до които доведе и светов-
ната пандемия от КОВИД-19. В тях дори не
се включва концертният сектор, където гран-
диозната загуба на българските артисти и
продуценти е в размер на милиони и ком-
пенсация за нея няма.

Напук на кризата с КОВИД-19, при-
ходите на звукозаписната индустрия - не
само от стрийминга, но и от всички оста-
нали сектори, бележат ръст за поредна
година, като спрямо 2019-а той е с 12,6%.
За 2020 г. сумата достига до 8,4 млн.
щатски долара (13,8 млн. лв.).

Изпълненията на поп певицата
Дара са стигналш до 91 държави

Хакери откраднаха
данни на 533 милиона
потребители на фейсбук

Сладките
напитки
увреждат
паметта

ната поща.
Експерти предупрежда-

ват, че такъв масив от дан-
ни може да бъде ценна ин-
формация за киберпре-
стъпници, за да я използват
за мошенически схеми и
извършване на хакерски
атаки. От “Фейсбук” засе-
га не са отговорили на не-
колкократните молби за ко-
ментар на информацията.

ситуацията с коронавируса позволя-
ва. Нидерландия трябваше да бъде
домакин на състезанието миналата го-
дина, но събитието беше отменено
поради пандемията.

“Здравето и безопасността на
всички присъстващи на проявата ос-
тава нашият основен приоритет”,
уточниха организаторите на “Еврови-
зия 2021”. Правителствените проце-
дури за тестване позволяват на огра-
ничен брой хора с доказателства за
отрицателни тестове за КОВИД-19 да
присъстват на събития (футболни
мачове и музикални фестивали), като
са разделени на групи, за да могат да
бъдат внимателно наблюдавани.

Киберпрестъпниците
използват
информацията за
мошенически схеми

Децата губят и
способността за учене

Валентин Велчев подари поп балада на майка си
проект в страницата си
във фейсбук: “Навръх
рождения си ден, подаря-
вам на моята майка най-
скъпата си песен, която
направих специално за
нея, с цялото си сърце и
душа! Мамо, ти си ме да-
рила с живот, грижила си
се за мен в добро и в лошо,
дала си и малкото, което
си имала, а аз ти поднасям
в песен моите благодарно-
сти! Благодаря ти затова,

че си винаги така всеот-
дайна, винаги си до мен и
не спираш да ме подкре-
пяш и да се раздаваш!

Благодаря на големия
ни композитор Пламен
Велинов за прекрасната
песен!

Благодаря на цигула-
рите Адриана Пеева, Бел-
ла Драганова-Вутева, Бо-
рис Косовски и китариста
Николай Енчев за участи-
ето!

Благодаря на Столич-
ната библиотека и лично
на директора Юлия Цин-

зова за възможността да
снимаме в красивото мра-
морно фоайе!

Благодаря на операто-
ра Чавдар Калдиев, с ко-
гото работим за първи
път, и на режисьора Лео
Богдановски за екраниза-
цията, която исках!

Благодаря на легендар-
ната Мая Нешкова за пре-
доставения микрофон, на
нейната дъщеря Весела
Икономова, както и на

Криси Белчева, на Мари и
Азад Агасян за съдействи-
ето!

Благодаря на най-тър-
пеливия педагог Радослав
Стоименов за вокалната
изработка на песента!

Благодаря на моята
Ванеса Ценова за визия-
та, на Радослав Кръстев за
снимките и цялостната
помощ по организацията
на терен, на Гергана Пет-
кова за консултациите!”

Изпълнителят показа,
че талантът му
излиза извън рамките
на познатия жанр

До 3500 души ще присъстват
на „Евровизия” в Ротердам
До 3500 души ще присъстват
на „Евровизия” в Ротердам
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на „Евровизия” в Ротердам
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Слънчево време ще преобладава почти над цяла България от
сутринта. Около и след обяд облачността ще се увеличи, по-
значителна ще е над югоизточната половина от страната,
където на места ще превали дъжд. Ще духа слаб, в източните
райони до умерен юг-югозападен вятър, който след обяд ще се
ориентира от северозапад. Атмосферното налягане е по-ниско
от средното за месеца.

ВИДИН
16c

СОФИЯ
14c

САНДАНСКИ
14c

ПЛЕВЕН
16c

РУСЕ
16c

ПЛОВДИВ
14c

ВАРНА
10c

БУРГАС
11c

СЪБОТАСРЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪКДНЕС НЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

Очаквайте промени. Ще
ви сполетят нови гри-
жи и ангажименти, а
любимите ще ви споде-
лят тайни.

ОВЕН

Денят ще донесе нови
проблеми, които тряб-
ва да решите заедно с
любимите или индиви-
дуално.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Поставяте различни
цели и се занимавате с
няколко неща едновре-
менно. Дано да е успеш-
но.

22 май - 21 юни

РАК

Търсите победа в ня-
колко  аспекта и  по
различни начини. Не си
губете времето за ре-
монти.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Ще се наложи да пре-
стъпите и  принципи
заради благото на лю-
бимия човек, но няма
да е лесно.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Сутринта ще сте до-
ста нервни от неясни
ситуации, помислете и
за своето финансово
състояние.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

В отношенията с люби-
мия ви очаква нещо
непонятно. Очертава се
малко предизвикател-
ство.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Очаква ви успешен ден,
ще трябва обаче да
лавирате.  Оставете
важните решения за
утре.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Сутринта може да под-
хванете надеждни ини-
циативи или да органи-
зирате сериозни успеш-
ни срещи.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

За вас това няма да е
най-лекият и приятен
ден, защото ви очак-
ват недоразумения .
Дерзайте!

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Семейните работи мо-
же да са затруднява-
щи, но смело се намес-
вате в решаването им.
Нервен ден.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Доверявайте се на ин-
туицията и чувствата
си, дори и да са в раз-
рез с околните. Пред-
стоят успехи.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ
/4 ÒÂÁÓÌ, 4 ÂÔËÁÓ‰/
(12)

14.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.00 ¡Î‡„ÛÌËÚÂ ‰ÂÚÒÍË Ú‚

ÙËÎÏ /2 ÒÂÁÓÌ, 2 ÂÔË-
ÁÓ‰/

15.25 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‡ÌË-
Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ

15.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ Ò ƒÓ·ËÌ‡

◊Â¯ÏÂ‰ÊËÂ‚‡
22.00 œ˙ÚË˘‡ Ì‡ ÏËÎÓÒ˙‰ËÂ-

ÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /2 ÒÂÁÓÌ, 6,
ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/ (12)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ÃÓˇÚ ÔÎÂÈÎËÒÚ /Ô/
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.50 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.45  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.50 ¬Â˜Ì‡Ú‡ ÏÛÁËÍ‡ /Ô/
04.25 œ˙ÚË˘‡ Ì‡ ÏËÎÓÒ˙‰ËÂ-

ÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /2 ÒÂÁÓÌ, 6,
ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/Ô/
(12)

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

08.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

10.00 “¬ Ô‡Á‡

10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

11.00 “¬ Ô‡Á‡

11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî

12.30 “¬ Ô‡Á‡

12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

13.45 “¬ Ô‡Á‡

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

15.30 ÕÓ‚ËÌË

16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî

16:30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ

19.00 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)

22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

23.15 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.9

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.59

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò.4 ÂÔ.2

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.66

21.00 ìMasterChefî - ÍÛÎËÌ‡-
ÌÓ ¯ÓÛ, Ò.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ìÃ˙Ú‚‡ ÚÓ˜Í‡î - ÒÂË-
‡Î, Ò.5 ÂÔ.7

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË-
‡Î, Ò.14 ÂÔ.108

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.10 ì¬ÚÓË ¯‡ÌÒî - ÒÂË‡Î,
Ò.2 ÂÔ.7

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-
Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî
19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.30 ì ‡ˇÚ Ì‡ ÌÂ‚ËÌÌÓÒÚÚ‡î

- ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
22.30 œÂÏËÂ‡ Ì‡ ÒÂÁÓÌ‡

ìƒÓÍ-ÚÓÍî
23.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - Á‡-

·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ
00.10 ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰ √Ó‰ÛÌÓ‚.

¡˙‰Â˘ÂÚÓ ÏÛ ÓÒÚ‡Ì‡ ‚
ÏËÌ‡ÎÓÚÓ

01.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
03.20 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
05.05 ì ‡ˇÚ Ì‡ ÌÂ‚ËÌÌÓÒÚÚ‡î

- ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

16oС 14oС 13oС 12oС 15oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

16oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã¿: - 205; e-mail: reklama@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË
ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg
ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ
·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂÌË ‰Ó
3 ÏÂÒÂˆ‡ ıÓÌÓ‡Ë ÌÂ ÒÂ ËÁÔÎ‡˘‡Ú.
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
17.00 Спортист Св -
Струмска слава
КУПА НА БЪЛГАРИЯ
19.30 Арда - Славия
ПО МАКС СПОРТ 2
ШАМПИОНСКА ЛИГА
22.00 Ман Сити - Борусия Д
ПО МАКС СПОРТ 3
22.00 Реал М - Ливърпул
ПО МАКС СПОРТ 4
19.45 Монако - Мец
ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
16.30 Обиколка на Баския (II етап)
ВДИГАНЕ НА ТЕЖЕСТИ
20.00 ЕП в Москва
(мъже, 73 кг, Божидар Андреев)
ПО ЕВРОСПОРТ 2
17.00 ЕП в Москва (жени, 64 кг)
ПО РИНГ
ХУДОЖЕСТВЕНА ГИМНАСТИКА
12.00 Купа “София”
(девойки, финали)

ГЛЕДАЙТЕ

Националите по футбол
ще срещнат в контрола све-
товния шампион Франция на
8 юни на “Парк де Пренс”,
съобщи Дарик радио. Мачът
ще бъде част от подготовка-
та на “петлите” за предстоя-
щото Евро 2020.

“Лъвовете” ще играят
контроли и срещу Словакия
и Русия. И в трите мача на-
ционалният отбор, воден от
Ясен Петров, ще гостува.

Мачът срещу Словакия е
на 31 май, а срещу Русия -
на 5 юни, и по всяка вероят-
ност ще се състои на “ВТБ
Арена” в Москва.

Треньорът на ЦСКА-София Любо-
слав Пенев ще обяви днес новия капи-
тан на отбора, който ще изведе “чер-
вените” срещу Лудогорец в първия по-
луфинал за Купата на България утре.

Очаква се да бъде понижен опит-
ният бранител и настоящ капитан
Петър Занев. Ветеранът, който загуби
лентата и в националния отбор, макар
още да е част от него, ще отстъпи ти-
тулярното си място при “червените”
заради новата схема, която Пенев ще
налага. Занапред тимът му ще играе в
схема 4-1-4-1 вместо досегашната 3-4-
1-2. При нея отпада не само Занев, но
и бразилецът Жеферсон.

Пенев ще залага на нидерландците
Юген Матей и Мено Кох в центъра
на отбраната, а вляво запазено място
има Брадли Мазику. За десния бек
конкуренцията е между Иван Тури-
цов и Тибо Вион.

Фаворит за нов капитан е порту-

ЦСКА с нов капитан
срещу Лудогорец
Петър Занев губи мястото си като
титуляр заради налагане на друга схема

галският халф Тиаго Родригес. Очак-
ва се Пенев да обяви избора на пре-
сконференцията преди мача с Лудо-

горец днес. Легендарният нападател
има практиката да избира капитана,
а не да оставя това решение на фут-
болистите. Той често изтъква, че
приносът на нападателите и офан-
зивните халфове в един отбор е по-
голям. Затова и като втори капитан
се очаква да бъде произведен фран-
цузинът Амос Юга.

Тиаго е от най-опитните футболи-
сти в ЦСКА. Любо Пенев все още няма
финал за Купата на България като тре-
ньор. От началото на четвъртия си пре-
стой начело на клуба от Борисовата
градина Ел Голеадор демонстрира от-
лично отношение и доверие към пор-
тугалеца. Халфът ще продължи да иг-
рае основна роля в състава на “чер-
вените”. Тиаго пристигна в Борисо-
вата градина през лятото на 2017 г.
и до момента е записал 144 мача с 32
гола. Договорът на полузащитника
изтича другото лято.

Играем
с Франция
на „Парк
де Пренс”

От Разград
скочиха
срещу съдията

СНИМКА БГНЕС

Maркъс Рашфорд изравнява покрай вратаря на Брайтън Роберт Санчес при победата на Манчестър Юнайтед
с 2:1 в мач от 31-вия кръг във Висшата лига. Юнайтед е втори на 14 т. от лидера Манчестър Сити

Любослав Пенев

От Лудогорец излязоха с отворено
писмо срещу назначението на Волен
Чинков за главен съдия на полуфинала за
Купата с ЦСКА в първия мач утре.
Шампионите написаха, че се надяват на-
значението му да е техническа грешка и
недоглеждане от страна на Съдийската
комисия. “Назначението на Волен Чин-
ков има някаква скрита цел и е умишлено
показване на мускули в разрез с правила-
та, които Съдийската комисия сама опо-
вести. Защо, г-н Гергинов, назначавате
софийския рефер Волен Чинков на мач
с участието на ЦСКА-София? Каква е
тази метаморфоза, която претърпяхте за
месец? Говорите едно, правите точно
обратното. Защо не спазвате собствени-
те си принципи? Вероятно, за да угоди-
те на някого, така, както направихте със
замазването на гафа на страничния ре-
фер, довел до отмяната на чист гол за
Лудогорец на мача с Царско село. Дали
пък принципите, наложени от вас, не
важат само за определени клубове”, на-
писаха от Лудогорец.
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Националният отбор по
щанги води във временното
класиране по медали на Ев-
ропейското първенство в
Москва.  Българите вече
имат трима шампиони и
един вицешампион. Нашите
са със 7 златни и по 1 сребъ-
рен и бронзов медал. Втора-
та позиция заема Румъния с
3 златни, 4 сребърни и 1
бронзов, пред Украйна - с
по 3 златни и бронзови.
Това е класирането преди
категориите снощи.

Стилян Гроздев (61 кг)

стана безапелационно шам-
пион с двубой от 296 кг.
Това е трети представител
на русенската школа с евро-
титла. Той направи три ус-
пешни опита в изхвърлянето
последователно на 130, 134
и 136 кг. В изтласкването 21-
годишният тежкоатлет се
спъна на 156 кг, но след това
се справи с мъка със 157 кг.
Осигурил си титлата, той
укроти над главата си и 160
кг и бе победен само с 2 кг
от Джон Мау (Гер). Втори в
двубоя се нареди Шота Миш-

велидзе (Груз) с 290 кг
(135+155), а бронзът заслу-
жи Ферди Хардал (Тур) с 287
кг (130+157). В категорията
участваха 14 души.

Това е пореден евроуспех
на възпитаника на русенски-
те треньори Кръстина и Ра-
дослав Атанасови. Той спе-
чели среброто на Европей-
ското до 20 г. в Клейпеда,
Литва, през 2015 г. Година
по-късно заслужи две евро-
титли при 17-годишните в
Нови Томисл, Полша, и при
20-годишните в Ейлат, Изра-

ел. През 2017-а бе със среб-
ро в изтласкването на Евро-
пейското при мъжете, а
следващата година стана ев-
ропейски вицешампион при
мъжете в Букурещ и 14-и на
Световното в Ашхабад. Пре-
ди 2 г. Гроздев спечели сре-
бро на Европейското за 20-
годишни в Букурещ и грабна
златото на олимпийския ква-
лификационен турнир в па-
мет на Наим Сюлейманоглу
в Газиантеп, Турция.

Мая Иванова (55) се на-
реди 9-а с двубой от 187 кг

(81+106). Хасковлийката ос-
тана на 10 кг от бронза.

В руската столица снощи
на подиума в категория до 67
кг се качиха Валентин Ген-
чев и Петър Ангелов. Днес
излиза голямата ни звезда Бо-
жидар Андреев (73), а утре -
16-годишният Карлос Насар
(81), като и двамата са фаво-
рити за златото.

За първи път от години
имаме пълен състав от 10
щангисти на Европейското,
което е и олимпийска квали-
фикация.

Стилян Гроздев узакони първата си европейска титла
за мъже със 160 кг в последния си опит

Трети наш
шампион
в Москва
Щангистите ни водят по медали
на Европейското първенство

Димитър Кузманов за-
писа рекордно класиране в
световната ранглиста. Вто-
рата ни ракета се изкачи с
31 позиции до върховото за
него 243-то място с 265 т.
Огромният прогрес дължи
на класирането си на фина-
ла на “Чалънджър”-а в За-
дар, където бе близо и до
триумфа. Мико подобри със
7 места върховото си кла-
сиране, след като бе №250
през декември 2018 г.

Кузманов започна снощи
на “Чалънджър” турнира на

Българските фехтовачи за-
почнаха по блестящ начин
участието си в Световното
първенство по фехтовка за
кадети и кадетки, младежи и
девойки в Кайро. Петима саб-
льори достигнаха до 1/8-фи-
налите - безпрецедентно по-
стижение за националния от-
бор и наставника му Ивайло
Воденов, който е треньор и в
Академията на Васил Етро-
полски.

Йоана Илиева завърши де-
вета на сабя при девойките, а
Тодор Стойчев е десети при
младежите. Белослава Ивано-
ва се класира 13-а.

Европейската шампионка
за девойки за 2020 г. Йоана
Илиева влезе в елиминациите
след блестяща игра в групите,
където постигна 6 победи от
6 срещи. В първата директна
елиминация тя победи Дария
Гонцова (Укр) с 15:10, а по-
сле срази с 15:7 Фелиция

Бившият треньор на ЦСКА,
Литекс и Ботев Пд Ферарио Спа-
сов бил на косъм от смъртта.
Миналата сряда вечерта на но-
вия наставник на Левски Лом му
прилошало. След бързата реакция
на лекарите било установено, че
Феро е в прединфарктно състоя-
ние. Медиците от Ловешката
болница обаче успели да върнат
към живота родения през 1962 г.
специалист.

“Лекарите си свършиха рабо-
тата и искам да им благодаря от
името на всички в нашия клуб.

Спасили живота на Феро в ЛовечКузманов записа рекордно класиране
Ферарио Спасов се възстановява,
добре е и се надяваме до 5-6 дни
да се завърне на работа. Всичко
го поздравяваме и се радваме, че
ще бъде отново сред нас”, комен-
тира президентът на Левски Лом
Гаврил Гавраилов пред Блиц.

Спасов застана начело на тре-
тодивизионния отбор преди по-
малко от месец. Целта му е да
вкара отбора в професионалния
футбол. Тимът от Лом е лидер в
Северозападната трета лига с 8
т. преднина пред Вихър Славя-
ново.

клей в Оейраш, Португалия
(31 440 евро), срещу Лукас
Мидлер (Ав, №289).

Първата ни ракета
Григор Димитров падна с
една позиция до №17 с
2598 т. Той бе изпрева-
рен от шампиона в Маями
Хуберт Хуркач (Пол),
който събра 2600 т. Ди-
митров ще участва след-
ващата седмица на домаш-
ния за него “Мастърс” в
Монако.

При жените Цвети Пи-
ронкова се изкачи с 18 по-

зиции до №113 със 720 т.
Това стана благодарение на
достигането до II кръг в Ма-
ями. Спортист №1 на Бълга-
рия за 2020 г. ще играе днес
срещу поставената под №14
Кори Гоф (САЩ) в първия
кръг на турнира на клей от
сериите УТА 500 в
Чарлстън ($565 530). Тя
влезе в основната схема за-
ради отказа от участие на
Винъс Уилямс.

Втората ни ракета Вик-
тория Томова отстъпи едно
място и е 146-а с 560 т.

Петима български фехтовачи достигнаха 1/8-финали в Кайро

Ана Михайлова (вдясно) победи Амалия Стан (Рум) с 15:8
и завърши 14-а на Световното по фехтовка в Кайро

Якоб (Рум), но за място на
1/4-финалите загуби от Хонор
Джонсън (САЩ) с 14:15. Бе-
лослава Иванова завърши 13-

а след 5 победи в групите и 2
в елиминациите - над Айсел
Ахадова (Азерб) с 15:12 и над
Мелани Салгадо (Мекс) с 15:8,

но после загуби с 8:15 от
Наталия Ботело (Мекс).

Тодор Стойчев спечели и
шестте си мача в групата. В

елиминациите носителят на
Европейската купа за кадети
през 2020 г. спечели с 15:11
срещу Роберт Видовзки
(САЩ) и с 15:10 над Яухени
Казанойски (Блрс), но за вли-
зане в топ 8 отстъпи на Си
Ханг Алвинг Со (Хонк) с 5:15.

При кадетките Емма Ней-
кова и Ана Михайлова също
влязоха в топ 16. Нейкова
завърши десета след 5 побе-
ди и 1 загуба в групата. Ана
Михайлова се класира 14-а.
Калина Атанасова също из-
лезе от групите с 3 победи и
2 загуби, но загуби двубоя
за влизане сред най-добрите
16 срещу Екатерина Кузовая
(Рус) и се класира 25-а.

При кадетите Виктор
Филев записа 2 победи и 3
загуби в групата. В двубой
за влизане сред първите 32
той загуби от Парк Юнсе-
онг (ЮКор) с  10:15 и
завърши 41-ви.


